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w  nadstaw ce sza fy
R z u c i l i  p e t a r d ę  p o d  n o g i  k o b i e t y .  
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Szykują sią 
na burmistrza ► s. 6-7

► JARACZEWO
Bakterii E.coli 
nie ma, a wykonawcy 
grozi kara
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Jarocin, ul. Przemysłowa 3 
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Rozmowa z Kacprem 
Kuszewskim, gwiazdą serialu
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Strażacy cieszą się 
ze starego 
samochodu

Zbuntowany radny  
p rzeszed ł do opozycji

Jarociński PiS wyrzuca członków przed wyborami s. 15

„Twoja Twarz Brzmi Znajomo"
► s. 10m-llm

CHCESZ POCZYTAĆ O INNYCH 
GWIAZDACH? JUŻ W NASTĘPNY 
CZWARTEK „GAZETA" NA ŚWIĘTA 
W SKLEPACH
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U W A G A !
C Z Y T E L N I K U !

Do 2 0  grudnia
na poczcie 

lub u listonosza 
zamów 

prenumeratę 
„Gazety 

Jarocińskiej” 
roczną

lub półroczną, 
w których za 

gazetę zapłacisz 
tylko 2,50 zł 

za sztukę oraz 
kwartalną 

lub miesięczną 
na styczeń 

w cenie 3,10 zł 
za sztukę

„Gazetę 
Jarocińską” 
w prenumeracie 
otrzymasz:
•  Z D O D A TK IEM  

T ELE W IZ Y JN Y M

•  CO  TYD Z IEŃ  
D O STA R C ZA N Ą  
DO  D O M U

•  T Y LK O  PR ZEZ
3 M IES IĄ C E 
(D O  M ARCA)
Z B EZ PŁA TN YM
B O N U SEM :
M IES IĘC Z N IK IEM
„W IEŚC I
R O LN IC Z E”

INFO RM ACJA W  związku  
z nieporozumieniami dotyczącymi 
cen prenumerat „Gazety Jarocińskiej" 
za pół roku i rok informujemy, iż osoby, 
które zapłaciły więcej niż 2 ,5 0  zł 
za sztukę mogą uzyskać zwrot 
nadpłaconej sumy na poczcie.

Świąteczny karp, ale żywy 
czy m artwy?
Dla niektórych święta bez karpia, to nie święta. Ekolodzy biją na alarm i urządzają happe
ningi, nawołując do humanitarnego traktowania ryb i zachęcając do kupna porcjowanej ryby. 
Ale jak wiem y tradycja rządzi się swoimi prawam i, więc i karp musi być żywy. Zatem  - czy 
i jakiego karpia kupują jarocinianie?

DARIUSZ MATŁOKA
Zajm uję  się połowem  kar
pi, więc oczywiście na świą
tecznym stole w  moim domu 
nie może zabraknąć tej ryby. 
Przez to też jestem przeciw
nikiem sprzedaży karpi w  su
per i hipermarketach, gdzie 
w większości, jeśli nie wszę
dzie, są one przetrzymywane 
w ciasnych pojemnikach. Dla 
mnie to skandal i żenada, ta
kie rzeczy nie powinny mieć 
w ogóle miejsca.

MARIA KĘPSKA
Oczywiście, że żywy karp. 
N ato m ia s t na pew no nie 
chcielibyśmy, żeby te ryby 
były męczone, czy przecho
wywane w  szkodliwych dla 
nich warunkach. Staramy się 
kupować karpia od spraw
dzonych osób, skąd wiemy, 
że tam  nie dzieje im się żad
na krzywda.

KAROLINA
Nie lubię karpia, więc właści
wie nigdy nie zastanawiałam  
się nad tym , jakiego kupić.. 
Ale raczej jestem zwolennicz
ką humanitarnego traktowa
nia ryb w  kwestii sprzedaży 
i sposobu przechowywania.

JANINA SOBCZYK
Nie m am  zdania na ten te
mat. Karp na świątecznym  
stole to kwestia tego co kto 
lubi.

DANKA
Karp zdecydow anie żywy, 
bo w iem , że jest świeży. To 
już tradycja rodzinna, że co 
roku jeszcze kilka dni pływa 
w wannie.

SONDA  
Z PORTALU i a r o c i n s k a . f f i k

" Zawsze tam. gdzie Ty

Ile wydajesz na 
bożonarodzeniowe
prezenty? B  do 1 0 0  zł 

■  od 1 0 0  do 3 5 0  zł

m m
Radny gminy Jaraczewo 
SŁAWOMIR GRUCHAŁA
o propozycji zakończenia 
dyskusji na sesji.

„R adn y  m a zawsze m ożliw ość  
wypowiedzenia się na  sesji. N ik t  
nam  n ie  będzie zam yka ł gęby, że 
ta k  pow iem

N u m e r 5 2 /2 0 1 7  
„G azety Jarocińskiej" - w  sprzedaży  
już od c zw a rtk u  21  g ru d n ia  
z DODATKIEM TELEWIZYJNYM  
na sylwestra oraz dw ustronnym  
KALENDARZEM ściennym  na 2 0 1 8  rok

N u m e r 1 /2 0 1 8  „G azety Jarocińskiej" 
w  sprzedaży od  w to rk u  2  stycznia  

z KALENDARZEM „p iram idką"

N AJGO RSZY 
W YN IK 
DO CZASU 
P U B L IK A C JI 
IN FO RM ACJI:

piątek 15 grudnia, 
godz. 11.40
ul. Gołębia

POWIETRZE 
W JAROCINIE
Czujniki zanieczyszczenia powietrza 
znajdują się na ul. Kasprzaka, 
ul. Gołębiej i os. Konstytucji 3 Maja

87 CAQI*
(zła jakość 
powietrza)
podane za:
https://map.airly.eu/pl

*CńQI to wskaźnik godzinowej jakości powietrza. 
Jego wartość informuje o tym, jak czyste lub zanie
czyszczone jest powietrze, a także jak oddychanie 
nim wpływa na zdrowie. Skala europejska (CAQI) 
składa się z wartości od 0 do 100. Im wyższa 
wartość wskaźnika, tym większe ryzyko zaistnienia 
negatywnych symptomów zdrowotnych i złego 
samopoczucia.

UWAGA! W związku ze zmianą terminów wydań Gazety, biuro ogłoszeń przy ul. Kilińskiego będzie czynne wyjątkowo 
w dniach: 18 grudnia (poniedziałek - ogłoszenia na numer 52), 29 grudnia (piątek - ogłoszenia na numer 1/2018)

http://www.jarocinska.pl
https://map.airly.eu/pl
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Ksiądz miat składać 
propozycje seksualne 
nieletniemu
J  Policja zatrzymała byłego wikariusza parafii w Witaszycach. Zdaniem śledczych miał 
składać propozycje seksualne 14-latkowi „za pośrednictwem systemu teleinformatycznego”. 
Bezpośredni przełożony duchownego nie chce komentować sprawy.

We w torek 12 g rudn ia  decyzją 
księdza b iskupa E dw arda  Jan iaka  
wikariusza odw ołano z parafii w W i
taszycach, a  inform acja o tym p o 
jaw iła się dzień później na  stronie 
internetowej. W  czwartek rano policja 
otrzymała zawiadomienie o podejrze
niu popełniania przestępstw a przez 
kapłana. - N a podstawie nakazu pro
kuratorskiego dokonano przeszukania  
i zatrzymania osoby duchownej w związ
ku z podejrzeniem o przestępstwa seksu
alne. Jest prowadzone śledztwo - mówi 
mt. asp. Agnieszka Zaworska, rzecznik 
prasowy K PP w Jarocinie.

W  piątek kapłan został przesłu
chany przez prokuratora. Duszpasterz 
usłyszał zarzu t składania propozycji 
seksualnych „za pośrednictwem sys
tem u teleinform atycznego” 14-let- 
niej osobie. - Na ju tro  (sobota) są  
zaplanowane czynności z  m ałoletnim . 
Przesłuchanie będzie prowadzone przez 
Sąd Rejonowy w Jarocinie z  udziałem  
biegłego psychologa - wyjaśnia Ireneusz 
Idziaszek, zastępca Prokuratora Rejo
nowego w Jarocinie. Czy śledczy będą 
wnioskowali o  zastosow anie środka 
zapobiegawczego w postaci tym cza
sowego aresztow ania? - W zależności 
od treści czynności tego przesłuchania  
będą podejm ow anie da lsze decyzje
- wyjaśnia prok. Idziaszek.

W  piątek dyrektor Zespołu Szkół 
w Prusach nie wiedział o zatrzymaniu 
księdza przez policję. O d dwóch lat 
duchowny pracował we wspomnianej 
szkole jako katecheta. - N ie m iałem  
zastrzeżeń do pracy księdza. Podobnie 
ja k  w przypadku innych nauczycieli 
prow adziłem  obserw ację jeg o  lekcji. 
Współpraca układała się bardzo dobrze
- mówi M arcin Frąszczak. Dodaje, że 
katecheta był łubiany przez uczniów.
- Jako opiekun dzieci je źd ził na salę 
gim nastyczną do Witaszyc, ale zawsze

byli jeszcze inni nauczyciele.
D yrektor szkoły jes t zszokow a

ny inform acją, o jakie przestępstwo 
organa ściągania podejrzewają d u 
chownego. - N ie m am  żadnej oficjalnej 
wiadom ości z  policji czy prokuratury 
- mówi Frąszczak. W  środę zosta ł 
poinformowany przez administratora 
parafii z W itaszyc, że ksiądz wika
riusz nie będzie już prow adził lekcji 
w szkole w  Prusach. Zaznacza, że nie 
zauważył nic niepokojącego w zacho
w aniu księdza. - N ie m iałem  też żad
nych sygnałów od  rodziców. Nigdy nie 
podejrzewałbym  tego człowieka o coś 
takiego. Jestem  zszokow any. Sądzę, 
że w  tej spraw ie należy poczekać na 
ostateczne ustalenia policji i prokura
tury - podkreśla szef szkoły.

Inform acja o  zatrzym aniu byłe
go wikariusza wprawiła w osłupienie 
parafian. Ludzie nie chcą się w ypo
wiadać z im ienia i nazwiska. - To je s t

dla m nie niewyobrażalne, żeby ksiądz 
dopuścił się takich rzeczy - mówi jedna 
z kobiet indagow ana przez „Gazetę”.
- Jestem  ciekawy, gdzie i dlaczego go 
przenieśli - zastanawia się kolejny nasz 
rozm ów ca. - N ie wiem  nic. Zaw sze 
mówię tak: „Idę do kościoła, a nie do 
księdza". Według m nie był to dobry 
ksiądz, ale nie wiem, ja k  inni parafianie
- odpow iada mieszkanka Witaszyc. 
N iektórzy rozm ówcy przyznają, że 
plotki jakoby ksiądz miał molestować 
nieletnich krążyły od kilku tygodni.
- N ie wiem, ja k  naprawdę było. Słysza
łam  nawet, że wyprowadzili go ze szkoły 
w kajdankach zanim  jeszcze zosta ł od
wołany z  parafii - mówi jeszcze inna 
parafianka.

Były w ikariu sz  w zb u d za ł ju ż  
wcześniej emocje, ale dotyczyły one 
zupełnie innej sprawy. Oburzenie wy
w ołało kazanie, w którym duchowny 
w spom niał o  w ydarzeniach sprzed

lat, kiedy to  kościół w W itaszycach 
był zamknięty. - Jest człowiekiem  nie
odpowiedzialnym . N ie m a w nim  ani 
pokory, ani szacunku. Problem  je s t 
w nim . Ja nie wiem, co on właściwie 
robi w tej parafii. Ma tylko czas na  
polowania - oceniła go wtedy jedna 
z parafianek. Niektórzy sugerowali, 
że ich zdaniem  to wikariusz pogłę
biał problem, jaki pow stał pomiędzy 
księdzem rezydentem  - byłym  p ro 
boszczem  Stanisławem Szymańskim 
a nowo m ianow anym  proboszczem  
Błażejem Michalewskim, który zrezy
gnował z funkcji w połowie listopada, 
po  zaledwie niecałych pięciu m ie
siącach. Członkowie rady do spraw 
ekonom icznych, k tó rą  tradycyjnie 
nazywa się radą parafialną, twierdzili, 
że o  sprawie dowiedzieli się z portalu 
jarocinska.pl. Stanisław  Czeszyk nie 
chciał się wypowiadać na ten tem at. 
Stwierdził jedynie, że jes t zbulw er

sow any za is tn ia łą  sytuacją, ale nie 
wpłynie to  w  żaden sposób na  jego 
zaangażow anie w życie parafialne. 
Sołtys Zakrzew a Rafał Grzybowski 
wyjaśnia, że o tym, że wikariusz m a 
być przeniesiony z Witaszyc do  K oź
mina Wlkp. dowiedział się przypadko
wo i to jako rodzic, a  nie członek rady. 
Zarzuty postaw ione księdzu były dla 
niego ogrom nym  zaskoczeniem, ale 
nie chce się wypowiadać, bo trudno 
m u pojąć to, co się stało, a  pochopną 
oceną nie chciałby nikogo skrzywdzić.

K siądz P io tr N ow ak, który od 
18 lis to p ad a  jest adm in is tra to rem  
p arafii w W itaszycach , w spraw ie 
zm ian w  parafii odsyła do  kurii die
cezjalnej. Zapewnia jednak, że nie m a 
problem u, bo nowy wikariusz jest już 
mianowany. Zatrzym any kapłan był 
jego  kolegą z roku. R azem  zosta li 
wyświęceni w  2012 roku.

(era, Is)

Treść zarzutu, który 
usłyszał zatrzymany 
ksiądz

Art. 200a
§ 2 . Kto za pośrednictwem  
systemu teleinformatycznego 
lub sieci telekomunikacyjnej 
małoletniemu poniżej lat 15  
składa propozycję obcowania 
płciowego, poddania się lub 
w ykonania innej czynności 
seksualnej lub udziału w  pro
dukowaniu lub utrwalaniu tre
ści pornograficznych, i zm ie
rza do jej realizacji, podlega 
grzywnie, karze ograniczenia 
wolności albo pozbaw ienia  
wolności do lat 2 .

INTERWENCJA
Masz problem, pytanie?
Potrzebujesz pomocy dziennikarza?
Dzwoń... ( 6 2 )  7 4 9  8 6  4 9

D z iu r y  t o  s p r a w a  w s p ó ln o t y
Zadzw oniła do nas czytelniczka 

z Aleksandrowa (gm. Nowe M iasto) 
w sprawie drogi biegnącej przy bloku 
n r 12. - Tam są takie dziury, że m ożna 
sobie uszkodzić auto. (...) Ta droga to 
m asakra - skarżyła się kobieta. Blok 
należy do spółdzielni mieszkaniowej 
w Chociczy. - Pani, która  tam  je st, 
powiedziała, że m am y się złożyć i sam i 
sobie to zrobić. Chyba nie tak to powin
no być załatw ione? Dowiedziałam  się, 
że spółdzielnia m a też bloki w Wolicy 
i tam  kładą kostkę, a u nas nic nie robi 
- dodaje mieszkanka Aleksandrowa.

Zapytaliśmy szefową spółdzielni,

H alinę Jankowską, czy ten problem 
zostanie rozwiązany. Prezeska wyja
śnia, że to zależy od samej wspólnoty 
w Aleksandrowie. - Jeżeli będzie taka  
uchw ała w spólnoty m ieszkaniow ej, 
znajdą się pieniądze, podwyższą sobie 
fu n d u sz rem ontow y i przeznaczą na 
ten cel, zostanie to zrobione - wyja
śnia H alina Jankowska. Wskazuje, że 
mieszkanka pow inna zwrócić się do 
swojej wspólnoty w tej sprawie. Nie 
zgadza się z zarzutem, że w Wolicy da 
się coś zrobić, a  w  Aleksandrowie - nie. 
- Tam wspólnota podjęła taką uchwałę, 
m ają p ieniążki i robią - dodaje, (akt)

Do artykułu pt. „Jarociniacy dostali mieszkania. Przyjechał wicepre
m ier”, opublikowanego w  numerze 5 0 . „Gazety Jarocińskiej", wkradł 
się błąd. Decyzje o przyznaniu mieszkań otrzym ało 2 5 8  rodzin. 
9 6  z nich - taką liczbę podaliśmy - otrzyma klucze już w  marcu 
przyszłego roku. <seb)

O G Ł O S Z E N I E BIURO REKLAMY Angelika Włodarczyk - tel. 509 082 772, Artur Antczak - tel 508 318 922

Świat multimedialnej rozrywki

TELEW IZJA  BEZ O PŁA T
n a w e t  p r z e z  7  M I E S I Ę C Y

K an a ły  P R E M IU M  N A W ET 177 KANAŁÓ W , W  TYM  
z k a żd y m  p a k ie te m ! HBO, C IN E M A X  I ELEVEN SPORTS!
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Z apraszam y d o  Punktu S p rzed aży  Plusa i C y fro w eg o  Polsatu 
Ja ro c in , ul. W ro cław ska 9  

te l. 6 2  7 4 7  2 8  9 4

http://www.jarocinska.pl
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WIEŚCI
KRYMINALNE

A re sz to w a n y  
za dz iecięca 
p o rn o g ra fie

26-latek z gminy Kotlin spę
dzi święta za kratkami. O rgana 
ścigania zarzucają mu posiadanie 
treści pornograficznych z udzia
łem dzieci.

Zatrzym anie mężczyzny to  
efekt ustaleń śledczych z Wydziału 
do Walki z Cyberprzestępczością 
Kom endy Wojewódzkiej Policji 
w Krakowie. Podejrzew anego 
o posiadanie i rozpowszechnianie 
pornografii ujęli na terenie gminy 
Kotlin funkcjonariusze wydziału 
kryminalnego jarocińskiej policji. 
- 26-latek nie kryl zaskoczenia wi
dokiem policjantów, nie spodziewa! 
się, że może zostać namierzony i za
trzymany. W mieszkaniu 26-letniego

mężczyzny, podczas przeszukania, 
krym inalni zabezpieczyli komputer, 
telefon komórkowy i elektroniczne 
nośniki danych. N a urządzeniach 
należących do zatrzymanego znaj
dowały się m ateriały o tem atyce 
pedofilskiej - relacjonuje ml. asp. 
Agnieszka Zaw orska, rzecznik 
prasowy K om endy Powiatowej 
Policji w Jarocinie.

Mężczyzna trafił do policyj
nej izby zatrzymań. Śledczy na 
podstawie zebranego materiału 
przedstawili mu zarzuty: posia
dania materiałów o treści porno
graficznej z udziałem małoletnich 
oraz ich udostępniania.
Sąd Rejonowy w Jarocinie p o 
stanowił, że 26-latek 3 najbliższe 
miesiące spędzi w areszcie. O  tym
czasowe aresztow anie pedofila 
wnioskowali policja i prokuratura.

Mężczyźnie grozi do 12 lat 
pozbawienia wolności.

(era)

K o liz je  z  m a n d a ta m i
13 grudnia na krajowej „11” 

w Wyszkach kierujący fiatem nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
i zderzył się z jadącym  toyotą. 
Sprawcę kolizji ukarano m anda
tem. 11

11 grudnia na ul. Szubianki 
w Jarocinie obywatel Ukrainy co
fając mercedesem z naczepą zde
rzył się z mercedesem kierowanym 
przez mieszkańca powiatu kaliskie
go. Sprawcę ukarano mandatem.

Tego samego dnia na ul. Jaro
cińskiej w Mieszkowie mieszkan
ka powiatu poznańskiego jadąca 
volvo w czasie zmiany pasa ruchu 
doprowadziła do zderzenia z ma- 
nem. Nieuważna kierująca została 
ukarana mandatem.

(era)

► JAK MOŻE SIĘ ZAKOŃCZYĆ NIEODPOWIEDZIALNA ZABAWA MATERIAŁAMI PIROTECHNICZNYMI?

Rzucili petardę pod nogi kobiety.
Pogarsza słg jej słuch
J  - Petarda wpadła pod drzwi. Poczułam straszny ból uszu i głowy - opowiada kobieta, której grupa nieletnich 
rzuciła petardę pod nogi na terenie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Jarocinie. W pogoń za 
chuliganami rzucił się dyrektor szkoły i jeden ze strażaków, którzy przebywali w tym czasie na sali gimnastycznej. 
Poszkodowana leczy się już ponad miesiąc.

- Sprzątałam  górę schodów. Słysza
łam  jeden  trzask na parkingu. Kiedy 
skończyłam , wyszjam  zobaczyć, co się  
tam  dzieje. W idziałam, że idzie grupa 
młodych ludzi. Odwróciłam się w stro
nę sali gim nastycznej i wtedy byt huk. 
Petarda wpadła p od  drzwi. Poczułam  
straszny ból uszu i głowy - opow ia
da  pracow nica Z espołu  Szkól P o 
nadgim nazjalnych nr 2 w Jarocinie. 
P rzestraszona kobieta udała się do 
dyrek to ra  szkoły, który  przebyw ał 
w tym  czasie na  siłowni. - N a sa li 
gim nastycznej był jeszcze  kolega ze 
straży pożarnej i razem  rzuciliśm y się 
w pogoń, ale to on pierw szy doścignął 
tego uciekającego, którym  okazał się 
uczeń m ojej szkoły. Z osta ł zatrzym a
ny za bram ą szkoły. N a gorąco nie 
przyznał się do tego, że rzucił petardę. 
Trudno m i powiedzieć, czy to był jeden  
z  widzów, czy osoba, która rzuciła fa k 
tycznie tę petardę - mówi Witold Bierla, 
dyrektor Z SP nr 2.

N a miejsce zdarzenia została we
zwana policja, która wyjaśnia zajście. 
Poszkodowana pojechała do szpitala. 
Kilka godzin spędziła na Szpitalnym 
O ddziale Ratunkowym. Ze szpitala 
została wypisana z zaleceniem wizyty 
u lekarza rodzinnego, który skierował 
ją  do  laryngologa, a  ten ponow nie 
do szpitala, gdzie przebyw ała 5 dni. 
C hoć do  zdarzenia doszło 8 listopa
da, to  kobieta nadal jest na zwolnie
niu lekarskim. Jeszcze nie ustąpiły jej 
bóle głowy i lewego ucha. - Biorę leki. 
Najgorsze je st, że słuch się pogarsza  -

Jak bezpiecznie i kiedy używać fajerwerków?
Należy postępować zgodnie z instrukcją, która powinna być naniesiona na każdej petardzie 
i fajerwerku. Warto również pamiętać o tym, żeby je kupować ze sprawdzonego źródła. Te 
sprzedawane na ulicznych straganach i niewiadomego pochodzenia mogą być niebezpieczne 
w użyciu. - Zniesiono zakaz odpalania fajerwerków tylko w sylwestra i Nowy Rok. Natomiast nadal obowiązują przepisy kto może się nimi posługiwać. Materiały pirotechniczne mogą odpalać osoby pełnoletnie i tylko osobom dorosłym mogą być sprzedawane - mówi ml. 
asp. Agnieszka Zworska.

Policja przypomina:
► nie manipulujmy przy fajerwerkach
1 oddalmy się co najmniej 10 m od odpalonego fajerwerku, wybuchająca nagle petarda 
nie tylko może spowodować oparzenia rąk i twarzy, ale także poważne uszkodzenia ciata 
np. utratę wzroku, palców lub całej ręki
► należy używać materiałów pirotechnicznych tylko na dworze

ładunki mogą odpalać tylko osoby dorosłe, nie będące pod wpływem alkoholu
► po nieudanej próbie nigdy nie zapalaj ich po raz drugi i nie wrzucaj do ognia
► wypuszczanie fajerwerków z okien i balkonów stwarza duże prawdopodobieństwo, że mogą 
wpaść do mieszkania sąsiadów oraz spowodować pożar i obrażenia wśród innych osób
► huk petard niepokoi zwierzęta - szczególnie psy, zadbaj o to, by czworonogi nie zakłócały 
spokoju innym i nie byty narażone na odgłosy wybuchów
► zabaw z fajerwerkami należy unikać w pobliżu samochodów, stacji paliw i zbiorników 
z płynami lub gazami łatwopalnymi
► używaj fajerwerków tylko w takim miejscu, w którym nie spowodują zagrożenia dla 
innych oraz nie wywołają pożaru

|  ubolewa poszkodow ana mieszkanka 
I  gminy Kotlin.
£ Policja ustaliła, że feralnego dnia 
1 łącznie z zatrzym anym  na gorącym  
I  uczynku p e ta rd y  o d p a la ło  dw óch 
% 15-latków, 16- i 13-latek.-Sprawa tra- 
^ f i  do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich. 

Uczniowie odpowiedzą za zakłócenie 
porządku i ładu publicznego poprzez 
odpalenie petardy - wyjaśnia mł. asp. 
Agnieszka Zaworska, rzecznik p ra 
sowy K om endy Pow iatow ej Policji 
w Jarocinie.

Z kolei dyrektor ZSP nr 2 p o d 
kreśla, że takie zachow anie jest n ie
dopuszczalne. - Uważam, że te osoby 
pow inny ponieść karę. Jest zakaz uży
wania m ateriałów  pirotechnicznych na 
terenie szkoły i uczniowie doskonale 
o tym  wiedzą. N iestety m łodzi ludzie 
nie zdają sobie sprawy, ja k  pow ażne 
m ogą być konsekw encje takiej zabawy 
- zaznacza W itold Bierła.

Jak może się zakończyć nieostroż
ne obchodzenie z m ateriałam i p iro
technicznym i? W ybuchająca nagle 
petarda nie tylko m oże spow odować 
oparzenia rąk i twarzy, ale także p o 
w ażniejsze uszkodzen ia  cia ła , np. 
u tratę  palców  lub całej ręki czy też 
słuchu. - W  przypadku bardzo silnej 
eksplozji w bliskiej odległości od ucha, 
to m oże pęknąć błona bębenkowa i to 
je s t ju ż  takie uszkodzenie słuchu, któ 
rego nie m ożna wyleczyć - wyjaśnia 
prof. Jacek Piątek, ordynator oddziału 
wewnętrznego jarocińskiego szpitala.

(era)

Kto sprzedaje wyroby pirotechniczne, wyłączone spod koncesjonowania lub broń, na posiadanie której nie jest wymagane 
pozwolenie, osobom niepełnoletnim, podlega grzywnie, karze ograniczenia wolności albo pozbawienia wolności do lat 2.
Z ustawy o wykonywaniu działalności gospodarczej w zakresie wytwarzania i obrotu materiałami wybuchowymi, bronią, amunicją oraz wyrobami i technologią o przeznaczeniu wojskowym lub policyjnym

► WITASZYCE

Straciła praw o jazdy, bo potrąciła j

Zatrzymaniem prawa jazdy dla sprawczyni 
zakończyło się potrącenie pieszej na krajowej 
„11” w Witaszycach. Kraksa sparaliżowała 
ruch na drodze. Mieszkańcy wioski domagają 
się budowy ul. Zatorze, która jest bajpasem dla 
OKU.

- Kierująca skodą rapid, jadąc od strony Jarocina w kierunku Pleszewa, potrąciła kobietę, która znajdowała się na środku przejścia dla pieszych - relacjonuje mł. asp. Agnieszka 
Zaworska, rzecznik prasowy Komendy Powia
towej Policji w Jarocinie. 74-letnia mieszanka 
Witaszyc trafiła do szpitala. Na szczęście jej 
obrażenia okazały się niegroźne.

Policja zdarzenie zakwalikowała jako kolizję. 
Jednak o karze dla 31-letniej sprawczyni kolizji 
- mieszkanki powiatu średzkiego - zdecyduje 
Sąd Rejonowy w Jarocinie. Policjanci zatrzymali 
kierującej prawo jazdy. Funkcjonariusze wyja
śniają również, czy 74-latkę uderzył również 
kierujący alfą romeo, jadący za skodą rapid.

Do zdarzenia doszło w środę w południe 
na skrzyżowaniu ul. Wolności i Słowackiego 
w Witaszycach. Kraksa sparaliżowała ruch na 
drodze krajowej. Od strony Jarocina korek sięgał 
do ronda na ul. Wojska Polskiego. Kierowcy, szu
kając alternatywnego przejazdu, chcieli miejsce 
zdarzenia ominąć jadąc drogą gruntową - ulicą

Zatorze. - Gmina Jarocin i nasi urzędnicy mają Witaszyce wd...- mówi Krzysztof Śmigielski. Od 30 lat domagamy się, aby ta ulica została utwardzona. Nikt nic nie robi w tej sprawie. Jeśli dochodzi do jakiegokolwiek zdarzenia pomiędzy Witaszycamia Witaszyczkami używają tej drogi jako bajpas czyli łącznik pomiędzy obiema miejscowościami - denerwował się mieszkaniec 
Witaszyc.

Sprawę zna doskonale Ireneusz Lamprecht, 
radny z Witaszyc. Zaznacza, że składał wielo
krotnie wnioski do budżetu, aby w pierwszej 
kolejności uregulować sprawy własnościo
we, a potem wybudować nową nawierzchnię.

- Gmina nie może wydatkować środków nie na swoim majątku. Droga częściowo należy do PKP i prywatnych właścicieli. Z informacji przekazanych przez urzędników wiem, że sprawy z PKP są już prawie uregulowane. Prawdopodobnie dwie osoby też są zainteresowane odsprzedaniem terenów. Zanim zostanie wybudowana droga, to najpierw trzeba wykonać odwodnienie i kanalizację sanitarną. 
We wnioskach do budżetu wskazuję, ze jest to naturalny bajpas dla krajowej „11 "w razie wypadku w Witaszyczkach czy Witaszycach- mówi Ireneusz Lamprecht.

(era)
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Uczeń schował sie nauczycielce 
w nadstawce szafy

Chcieli zrobić nauczycielce ka
wał. Jeden  z uczniów  schow ał się 
w nadstawce szafy. Niewiele brakowa
ło, żeby upadający mebel przygniótł 
nauczycielkę lub innych uczniów.

D o sieci trafił m inutowy film do
kum entujący zdarzenie (patrz zdję
cie) na  jednej z październikow ych 
lekcji w Z espole Szkól Przyrodni- 
czo-Biznesowych wTarcach. M łoda 
nauczycielka przyszła na zajęcia do 
jednej z klas II. N a lekcji jest hałas. 
Niektórzy uczniowie przeklinają. Ko
bieta sprawdza obecność. Wyczytuje 
nazwiska. - W .. .je s t tu ta j- mówi jeden 
z chłopaków. - Pokaż go - prosi peda
gog. - W  szafie schowaliśm y - p ada  
odpowiedź. Nauczycielka pochodzi 
do szafy. Niepewnie próbuje odtw o
rzyć nadstawkę. Sala reaguje śm ie
chem. C hłopak uderza w drzwiczki 
od wewnątrz szafki, po czym kobieta 
je  otwiera. U czeń wychodzi. W tedy 
nadstaw ka spada. Próbuje ją  złapać 
kilku uczniów.

Spraw ą zajął się natychm iast dy
rektor szkoły. - Nie pochwalam takiego 
zachowania. Zapewne uczniowie myśle

li, że to będzie dobrym  żartem  i szansą  
na zaistnienie w m ediach społeczno- 
ściowych, a  w żadnej m ierze żartem  nie 
było - ocenia Sławomir Wiłak. Ustalił, 
że w zajściu  uczestn iczyło  sześciu 
uczniów . - M ieli na tyle odwagi, że 
przym ali się do błędu. Wszyscy dostali 
naganę pisem ną, o której zostali po in
formowani również ich rodzice. Nauczy
cielce zaoferowano wsparcie w ramach 
programu realizowanego przez Poradnię 
Psychologicmo-Pedagogiczną w Jaro
cinie - mówi szef szkoły. Twierdzi, że 
wcześniej ci uczniowie nie sprawiali 
problem ów wychowawczych. - To był 

jeden  tego typu incydent - zaznacza. 
Jednocześnie ubolewa, że zajście ne
gatywnie wpływa na wizerunek szkoły.

Sprawę badała policja pod kątem 
ewentualnego naruszenia dóbr osobi
stych. Śledczy nie podjęli czynności. 
- Udostępnianie wizerunku je st ścigane 
z powództwa prywatnoskargowego. Na
uczycielka swoich praw może dochodzić 
w sądzie - wyjaśnia ml. asp. Agnieszka 
Zaworska, rzecznik prasowy Komen
dy Powiatowej Policji w Jarocinie.

(era)
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Mają pozwolenie, ale budowa ubojni 
jeszcze nie puszyła

Warszawska spółka Polżyw- 
ność kupiła od gm iny Jarocin  
prawie osiem  hektarów  gruntu  
w specjalnej strefie ekonom icz
nej w Golinie. Chce tam postawić 
ubojnię drobiu przerabiającą na
wet kilkanaście tysięcy kurczaków 
na godzinę.

Zapowiedzi powstania kolej
nego tego typu zakładu (w Golinie 
funkcjonuje już Zakład Przemysłu 
Mięsnego Biernacki - przyp. red.) 
spotkały się ze sprzeciwem ze stro
ny mieszkańców. Okazały się one 
jednak bezskuteczne i - zgodnie 
z przepisami - starosta jarociński 
Teodor Grobelny na początku li

stopada wydał firmie Polżywność 
pozwolenie na budow ę. M am y 
jednak końcówkę grudnia, a  bu 
dow a jeszcze nie ruszyła.

Z naszych informacji wynika, 
że w ostatn im  dniu term inu do 
Starostwa Powiatowego w Jaro 
cinie do pozwolenia na budowę 
wniesione zostało odwołanie jed
nego z mieszkańców Goliny, które 
starostwo przekazało do wojewody 
wielkopolskiego. - I  to on podej
mie ostateczną decyzję w tej sprawie 
- informuje rzecznik starostwa Ja 
cek Szczepaniak. Póki co jednak 
au to r odw ołania został wezwa
ny przez urzędników wojewody

do udowodnienia, że jest stroną 
w postępowaniu.

Pełnomocnik do spraw inwe- 
stycji spółki Polżyw ność K arol 
Olkucki przyznaje, że w tej sytuacji 
trudno mu powiedzieć, kiedy ruszy 
budow a ubojni. Z jego informa
cji wynika, że firma jest na etapie 
kom pletow ania dokum entacji.
- Budowa oczywiście ruszy, bo nie 
po to kupiliśm y grunt, żeby on leżał
- stwierdza. I w raca do sprawy 
protestów  mieszkańców Goliny.
- Tam je st zakład w środku wsi i lu
dzie mają niedobre doświadczenia. 
Ja ostatnio bywcdem w Golinie często 
i sam  byłem narażony na te różne

zapachy. Ja to rozumiem, że ludzie 
się tego po  prostu boją - dodaje 
Karol Olkucki. Przyznaje, że od 
wiedził wiele takich zakładów, jaki 
Polżywność zamierza pobudować 
w Golinie. - My chcieliśmy miesz
kańców do takiego zakładu zawieźć, 
żeby im  pokazać, że nie m ają się 
czego obawiać, ale nie chcieli. Ja  
gwarantuję, że nie będzie żadnych 
uciążliwości z  naszej stroity. M am  
nadzieję, że ostatecznie mieszkańcy 
będą zadowoleni. Jestem  pewien, że 
ich przyjemnie zaskoczymy - zazna
cza pełnom ocnik firmy Polżyw
ność.

ANNA KONIECZNA
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Bilet autobusowy 
kupisz... w Spichlerzu 
Polskiego Rocka?

O d października w Spichlerzu Pol
skiego Rocka można kupić bilet miesięcz
ny Jarocińskich Linii Autobusowych. Nie 
w iadom o jednak jak  długo.

Pytany o oryginalne miejsce sprze
daży prezes jarocińskich „emek” reaguje 
śm iechem  i za raz  tłum aczy: - Ledwo 
udało m i się znaleźć m iejsce sprzedaży, 
to  najem ca zrezygnow ał z  prow adzenia  
klubokaw iarni w Spichlerzu  - ubolew a 
Przemysław Musielak.

N a sprzedaż biletów zdecydowała się 
spółka Jarocin Sport, która od kilku miesię
cy prowadziła klubokawiarnię w Spichlerzu 
Polskiego Rocka. Okazało się jednak, że 
właśnie wycofała się z tej działalności i JLA 
znalazło się w punkcie wyjścia.

Przemysław Musielak nie ukrywa, że nie 
było łatwo poszukać dodatkowego miejsca 
sprzedaży biletów (można je nabyć jesz
cze tylko w siedzibie JLA - przyp. red.) ze 
względu na niską opłacalność tej usługi. 
- Pieniądze z tego są tak marne, że nikt nie 
chce tego robić - przyznaje. Powierzenie 
sprzedaży biletów nie jest tak prostą spra
wą, ponieważ podmiot, który chciałby to 
robić, musi zostać wyposażony w specjalny 
elektroniczny system. - M amy dwa takie 
systemy. Jeden jest u nas, a drugi na razie 
jeszcze w Spichlerzu - wyjaśnia prezes JLA.

M uzeum  R egionalne w Jarocinie , 
które zarządza  Spichlerzem , ogłosiło  
konkurs na prowadzenie klubokawiarni. 
Zgłosiły się trzy podmioty zainteresowa
ne tą działalnością. Rekomendację otrzy
m ała spółka Rock Browar Jarocin, która 
zam ierza również uruchom ić pierwszy 
brow ar w Jarocinie . - Będę rozm aw iał 
z nowym najem cą. M oże się uda konty
nuow ać tę sprzedaż. Wtedy też bardziej 
rozreklam ow alibyśm y ten punkt. Do tej 
pory tego nie robiliśmy, bo nie wiadomo, 
czy nadal ta sprzedaż będzie się tam  od
bywała - wyjaśnia Musielak.

M ieszkańcy  Ja ro c in a , k tó rzy  ko
rzystają z komunikacji miejskiej bardzo 
sobie chw alą możliwość kupienia biletu 
miesięcznego w  centrum  m iasta. - Nie 
potrzebuję jechać na Zaciszną  (siedziba 
JLA - przyp. red.) tylko mogę-to załatw ić 
tu  na m iejscu - mówi m łoda kobieta d o 
jeżdżająca do  pracy „em ką”. - Jeśli je s t 
z tym  ja k iś  problem , to sprawę rozwiązy- 
wałoby nawet, gdyby ta sprzedaż w centrum  
odbywała się w wyznaczonych term inach 
tylko kilka  razy w m iesiącu  - stw ierdza 
mieszkanka Jarocina.

ANNA KONIECZNA
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Nowy dach już jest. Kiedy gruntowny remont GOK-u?
Dobiega końca remont dachu 

na budynku G m innego O środka 
Kultury w Jaraczewie. Poszycie 
ucierpiało w wyniku nawałnicy, 
która przeszła przez gminę w po
łowie sierpnia. O prócz wymiany 
dachówek zlecono także naprawę 
leciwej konstrukcji.

W ładze podpisały umowę na 
dotację z w ojew odą wielkopol
skim i na konto gminy wpłynie 
169.600 zł b ru tto , co stanow i 
53 procent w artości inwestycji. 
Pozostałe 150 tys. zł pochodzi 
z budżetu gminy. Prace przepro
w adza firma Marzyński.

Budynek GOK -u od daw na 
w ym aga g run tow nego rem on
tu, ale w budżecie gminy ciągle

brakuje na ten cel pieniędzy. Od 
lat mówi się o  tym, że należałoby 
odnow ić budynek nie tylko z ze
w nątrz, ale rów nież w środku. 
Gminie trudno wygospodarować 
pieniądze na  taki rem on^ i p ró 
buje uzyskać dofinansowanie. Na 
razie bezskutecznie.

Być może programy ogłoszo
ne w 2018 roku będą  łaskawsze 
d la  budynku  daw nej synagogi 
w Jaraczewie. - Koncepcjapebiego 
remontu wrazzterm omodem izacją 
w dalszym  ciągu je s t aktualna. Kil
ka  la t tem u byliśm y bliscy uzyska
nia dofinansowania, ale później nie 
uznali nam  niektórych elementów. 
Po ich odjęciu koszt rem ontu nie 
p rzekracza ł m iliona złotych, co

nas dyskw alifikow ało z dalszego 
ubiegania się o te pieniądze - mówi 
burm istrz D ariusz Strugała.

W łodarz  nie zam ie rza  się 
poddać i w  dalszym ciągu będzie 
szukał dotacji, która pom ogłaby 
sfinansow ać kosztowny rem ont.
- Jeśli będzie taka okazja, to spró
bujem y pozyskać pieniądze z insty
tucji zw iązanych z dziedzictw em  
narodowym  i kulturą. Być m oże 
tam  się uda, bo przecież budynek 
GOK-u je s t zab ytkiem  ku ltu ry
- dodaje. - Na pewno będziemy się 
starali wykorzystać każdą szansę. 
Czy się uda ? W tej chw ili trudno 
pow iedzieć - o cen ia  bu rm istrz  
Strugała.

(seb)

http://www.jarocinska.pl
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STANISŁAW
MARTUZALSKI
etatowy członek zarządu 
powiatu (PO)

(pełnił funkcję burmistrza Jaroci
na od lutego 2012 r. do listopada 
2014 r., startował w wyborach 
na to stanowisko w 2014 roku)
Nauczony doświadczeniem nigdy 
nie mówię „nigdy”. Jednak musia
łoby się stać coś niesamowitego, 
żebym drugi raz podjął takie wy
zwanie. Gdybym się zdecydował, 
musiałbym zrobić to kosztem mo
jej rodziny, znajomych i mojego 
zdrowia. N ikt chyba w  Jarocinie 
nie ma większej świadom ości, 
w jakim stanie przejmie gminę na
stępca Pawlickiego. ( . . . )  Ja przez 
trzy lata pracowałem po dwadzie
ścia cztery godziny na dobę i też 
wiem, z jakiej sytuacji wyciągałem 
gminę (M artuzalski objął władzę  
po Pawlickim - przyp. red.).

(startował w wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina 
w 2014 roku)
Nie będę startował na stanowisko 
burmistrza Jarocina. Raz spró
bow ałem  i wyszło, jak  wyszło. 
Myślę, że trzeba szukać lepsze
go kandydata. Jarociński PiS na 
pewno takiego wystawi. Na razie 
szukamy odpowiedniej osoby. Nie 
jest jakąś w ie lką ta jem nicą, że 
takim naturalnym kandydatem na 
tę chwilę jest pani Lidia Czechak. 
Chociaż to też musi spotkać się 
z aprobatą z jej strony. Czasu za 
wiele nie ma. Myślę, że już na po
czątku przyszłego roku będziemy 
mieli to ustawione.

JANUSZ KRAWIEC
dyrektor Domu Pomocy 
Społecznej w Kotlinie, 
szef powiatowych 
struktur Prawa 
i Sprawiedliwości

(startował w wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina 
w 2014 roku)
Jeśli będzie kandydat naszego 
środow iska, to jak  najbardziej 
go poprę, ale sam nie myślałem  
o tym, żeby startować w wybo
rach. Myślę, że naturalnym na
szym kandydatem  będzie pani 
Katarzyna Szym kow iak. Osta
teczna decyzja jednak jeszcze  
nie zapadła.

(startowała w wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina 
w 2010 roku)
Dziękuję mojemu komitetowi za 
rekomendację, ale do wyborów  
samorządowych jest jeszcze tro
chę czasu i nie zdecydowałam , 
czy będę kandydowała na stano
wisko burmistrza Jarocina.

JERZY WALCZAK
szef Jarocińskiego Ruchu 
Samorządowego

WYBORY
SAMORZĄDOWE

2 0 1 8

(startowała w wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina 
w 2014 roku)
Pytanie o start w  wyborach jest 
przedwczesne. M oim  zdaniem  
z decyzją musimy poczekać na 
ostateczny kształt ordynacji w y -*  
borczej. Bo na przykład, jeśli nie ' 
będzie JO W -ów  (jednom anda
towe okręgi wyborcze - przyp. 
red.) tylko listy, wtedy będziemy 
musieli porozm awiać z ludźmi 
i pójść szerszą grupą. Wtedy nasz 
kandydat może się zmienić, może 
być ktoś inny. Jednego jestem  
pewna - zm iana w  Jarocinie jest 
potrzebna.

P r z y c z a j e n i  k a n d y d a c i n a
Czy z A dam em  Pawlickim s ta 

ną  w szranki S tanisław  M artuzalski 
albo Katarzyna Szymkowiak? A może 
obecny burm istrz zetrze się z Lidią 
Czechak? Co zrobi PiS, który w swoich 
szeregach m a co najmniej kilku człon
ków z dużym  apetytem  na  coś więcej 
niż osiągnęli do tej pory? Wybory sa 
m orządow e ju ż  za  rok. Tymczasem 
na jarocińskiej scenie politycznej nie 
m a nowych twarzy. Przynajmniej do 
tej pory nikt taki się nie ujawnił. Po
tencjalni kandydaci na najważniejsze 
stanowisko w gminie są  dobrze znani 
i od  lat funkcjonują w jarocińsk im  
sam orządzie.

Zainteresowani czekają 
„przyczajeni"

Jesien ią  przyszłego roku wybie
rać będziem y wójtów, burm istrzów  
i radnych. To wiemy na pewno. Kiedy 
dokładnie będziemy głosować i według 
jakich zasad - to na razie jest jedną 
wielką niewiadom ą. Termin zgodnie 
z kalendarzem  wyborczym przypada 
na  niedzielę -1 1  listopada, a  że aku
rat wtedy obchodzić będziemy setną 
rocznicę odzyskania przez nasz kraj 
niepodległości, czas na  glosow anie 
jest niezbyt fortunny. Niewykluczone 
więc, że zo stan ie  przesunięty  o ty
dzień w przód albo w tył - na 4 lub 
18 listopada. Ciągle też nie wiadomo, 
według jakich zasad będziemy głoso
wali, poniew aż prace nad  zm ianam i 
w ordynacji wyborczej, które zapropo
nowała partia rządząca Prawo i Spra
wiedliwość cały czas trwają.

Wszystkie te niew iadom e pow o
dują, że większość potencjalnych kan

dydatów na  najważniejsze stanowisko 
w gminie Jarocin nie chce się wyraźnie 
deklarować, czy będzie startować.

Duże apetyty w PiS-ie
N a samorządowej scenie Jarocina 

są dwa zasadnicze ugrupowania, które 
na  pew no pow alczą o  fotel w łoda
rza gminy - Stow arzyszenie Ziem ia 
Ja ro c iń sk a  o raz  lokalny PiS . I jak  
w przypadku  ZJ lider je s t w yraźny 
i tylko jeden - obecny burm istrz Adam 
Pawlicki, to  w PiS-ie nie jest to  takie 
oczywiste. - Cały czas trw ają ja k ie ś  
tarcia. Jest kilka  fra kc ji - przyznaje 
osoba sym patyzująca z jarocińskim  
PiS-em. - Jest L idka Czechak, która  
kilka  razy startow ała w różnych wy
borach i nigdy wyżej n iż do sejm iku  
wojewódzkiego nie doszła. Jest Janusz 
Krawiec, który szefuje jarocińskiem u  
PiS-owi i z  tej racji m iałby m oże aspi
racje, żeby być kim ś więcej. Startow ał 
trzy lata tem u na burm istrza i wypad!, 
delikatnie mówiąc, blado. N o i M irek 
D rzazga, obecny w icestarosta. Tu też 
aspiracje są duże. I  ja k  wiadom o wiele 
potrafi zrobić, żeby osiągnąć założony 
cel (w 2010 r. w ostatniej chwili przed 
wyborami wycofał swoje poparcie dla 
Stanisław a M artuzalskiego i wszedł 
w koalicję z Adamem Pawlickim, M ar
tuzalski nie został starostą, a  D rzazgą 
dostał funkcję w icestarosty - przyp. 
red.).

M oże właśnie z racji tych podzia
łów działacze PiS na razie nie potrafią 
ja sn o  sprecyzow ać sw oich p lanów  
wyborczych. A  m oże przy tak wielu 
niewiadomych sami jeszcze niewiedzą 
jak  się w tych w yborach „ustaw ić”,

żeby maksymalnie wykorzystać szansę. 
Janusz Krawiec twierdzi, że nie będzie 
kandydował. Jego zdaniem PiS stawia 
raczej na  Lidię Czechak. Ta z kolei 
zapewnia, że jeszcze nie zdecydowała, 
że jest za wcześnie. - Po nowym roku 
pew nie będzie w iadom o coś w ięcej - 
zapow iada działaczka PiS-u i radna 
miejska.

Z racji silnej pozycji PiS-u dzia
łacze tej partii m ają  św iadom ość, że 
to  m oże być ich „pięć m inut”, żeby 
powalczyć nie tylko o stołki w sam o
rządzie, ale i w polityce ogólnopolskiej. 
Nieoficjalnie mówi się, że apetyt na 
m andat posła może mieć między inny
mi M irosław D rzazga. W  wypowiedzi 
dla „G azety” D rzazga przyznaje, że 
rozw aża wycofanie się z sam orządu.
- M yślę o innych perspektywach życio
wych. ( ...)  W ybory sam orządow e są  
za rok, wybory parlam entarne za dwa 
lata, a gdzie znajdę swoje miejsce, to się 
okaże - stwierdza.

Poseł i burmistrz z Ziemi 
Jarocińskiej?

Perspektyw a kariery p a rlam en 
tarnej kusi też największego gracza 
na naszej lokalnej scenie politycznej
- burm istrza A dam a Pawlickiego. Tym 
bardziej, że nie jest przesądzone, czy 
zapow iadane ograniczenie kadencji 
do dwóch nie będzie działało wstecz. 
Wówczas szanse Pawlickiego na reelek- 
cję znacznie zmaleją. Nie ulega więc 
wątpliwości, że obecny włodarz gminy 
jest trochę w rozkroku. Z  jednej strony 
nie rezygnuje z budow ania swojej po 
zycji w Jarocinie, z drugiej nie ukrywa, 
że myśli o  wielkiej polityce (jego nazwi

sko było wymieniane na listopadowej 
Konwencji Z jednoczeniow ej Polski 
Razem Zjednoczonej Prawicy - przyp. 
red.). - W sam orządzie gm innym  jestem  
dość długo i nie je s t wykluczone, że czas 
na zm ianę i będę kandydował w innych 
wyborach niż samorządowe. Fajny byłby 
taki efekt synergii, gdybyśmy m ieli posła  
i burmistrza z Ziem i Jarocińskiej - przy
znaje Pawlicki. K ogo m a na  myśli, 
mówiąc o innym burm istrzu z Ziemi 
Jarocińskiej? Niewykluczone, że Bar
tosza Walczaka, który już raz otrzymał 
wyborcze namaszczenie Stowarzysze
nia Ziemia Jarocińska. C o praw da nie 
na burm istrza, ale na starostę i nie na 
długo. Po dwóch latach został odwoła
ny przez radnych powiatowych. Mimo 
to  nie straci! sym patii szefa ZJ. Sam  
Walczak kategorycznie zaprzecza, ja 
koby kiedykolwiek był zainteresowany 
fotelem w łodarza gminy.

Pawlicki kontra 
przeciwnicy

Czy w tej sytuacji po raz kolejny 
do  w yborów  s ta n ą  dw aj zd ek la ro 
wani polityczni przeciwnicy - A dam  
Pawlicki i Stanisław M artuzalski? Nie 
w iadom o. Tym bardziej, że ten o sta t
ni przyznaje: - M usiałoby się stać coś 
niesamowitego, żebym  drugi raz pod
ją ł takie wyzwanie. M artuzalskiem u 
znacznie bardziej odpow iada spokój 
i stab ilizac ja  uk ładu  politycznego , 
który panuje w starostwie. - Teraz re
generuję siły i zdrowie, które straciłem  
będąc burmistrzem Jarocina - przyznaje 
w nieoficjalnej rozmowie.

N a placu boju pozostaje jeszcze 
inny przeciwnik Pawlickiego - K ata

rzyna Szymkowiak. Ta ostatnia została 
wskazana jako potencjalna kandydatka 
na  burm istrza przez lidera Ja roc iń 
skiego R uchu S am orządow ego Je 
rzego Walczaka, który sam  twierdzi, 
że nie jest zainteresow any schedą po 
Pawlickim. Szymkowiak może liczyć 
nie tylko na poparcie ze strony ruchu 
sam orządow ego, ale i jarocińskiego 
PSL-u, którego jes t członkinią. Czy 
to  wystarczy; żeby wygrać z Pawlic
kim - niew iadom o. Notow ania PSL-u 
są  o s ta tn io  n ie  n a jlep sze . S tarcie  
obecnego w łodarza gminy z sołtyską 
Wilkowyi m ogłoby być interesujące, 
tym bardziej, że Pawlicki nie ukrywa 
wyraźnej antypatii wobec K atarzyny 
Szymkowiak.

Najmniej zainteresowana 
jego startem w wyborach
jest małżonka

Spośród osób, które wycofały się 
z ja rocińsk iego  sam o rząd u  i życia 
publicznego jest między innymi były 
w iceburm istrz Ja roc ina  (za rządów  
Stanisław a M artuzalskiego - przyp. 
red.) Mikołaj Kostka. Zdystansowanie 
się do jarocińskich spraw najwyraźniej 
wyszło m u na dobre, bo zapytany, czy 
jest zainteresowany startem  w wybo
rach na stanowisko burm istrza Ja ro 
cina, odpow iada: - N ajm niej zaintere
sowana m oim  startem  w wyborach je st 
moja małżonka. Zwłaszcza w kontekście 
małego Antosia, który skończył właśnie 
dwa latka (syn Mikołaja Kostki - przyp. 
red.) i żyje nam  się spokojnie. M im o to 
nie wyklucza .jakiegoś zaangażowania 
w wyborach sam orządow ych”.

ANNA KONIECZNA

ł-
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(startował w wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina 
w 2006 r.)
Nie m am  takich planów, żeby 
ubiegać się o stanowisko burmi
strza Jarocina. Zastanawiam  się 
wręcz, czy nie wycofać się cał
kowicie z polityki. Myślę, że czas 
odejść. Nie podjąłem jeszcze tej 
decyzji do końca, ale rozważam  
taką możliwość. Czuję się zdrowy, 

L nic mi niedołęga, ale myślę o in
nych perspektywach życiowych. 
( . . . )  W ybory samorządowe są za 
rok, wybory parlam entarne za 
dwa lata, a gdzie znajdę swoje 
miejsce, to się okaże.

MIROSŁAW DRZAZGA
wicestarosta jarociński, 
radny powiatowy

prezes Ostrowskiego
Parku Przemysłowego,
były wiceburmistrz
Jarocina

W

(w kadencji Stanisława Martuzal- 
skiego 2012-2014)
Związałem się dość mocno z Ostro
wem Wielkopolskim. Oczywiście 
zawodowo, bo prywatnie nadal 
żyję i na sercu leżą mi sprawy 
mieszkańców Jarocina. I trudno 
się wyleczyć z polityki i samorzą
du. M im o to na dzień dzisiejszy 
nie zakładam  takiego czynnego 
udziału w  wyborach na burmistrza 
Jarocina. Chociaż nie wykluczam  
jakiegoś zaangażowania ogólnie 
w  wyborach samorządowych. Być 
może do rady gminy czy powiatu. 
Być może udział w  jakimś komi
tecie albo doradztwo, wsparcie.

Nie myślałem nigdy o tym , żeby 
startow ać w  wyborach na sta
nowisko burmistrza Jarocina. To 
nie było i nie jest w  gestii m o
ich zainteresowań. Nie przeczę 
jednak, że poważnie rozważam  
możliwość startu w  przyszłorocz
nych wyborach, ale na radne
go. Nie zdecydowałem jeszcze, 
czy do rady gminy, czy powiatu. 
Więcej do powiedzenia na ten te
m at będzie na pewno po nowym  
roku.

BARTOSZ WALCZAK
były starosta Jarociński, 
obecnie prezes spółki 
PRmotion
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ADAM PAWLICKI
burnistrz Jarocina

r ........................................

1 2 .5 4 0  z ł
b ru tto  z a ra b ia  
b u rm is trz  Ja roc in a  
A d a m  P a w lick i

(rządzi gminą od 2002 roku 
z przerwą od lutego 2012 r. 
do listopada 2014 r.)
Wszystko wskazuje na to, że 
w  przyszłorocznych wyborach 
samorządowych będę kandy
datem Ziemi Jarocińskiej na 
burmistrza. Chociaż przy tej 
ordynacji wyborczej, któ
rą chce wprowadzić PiS, 
w ielu  sam orządow ców  
zastanawia się, czy nie 
zrezygnować. Tym bar
dziej, że zarobki wójtów, 
burmistrzów są od kil
kunastu lat zamrożone.
To staje się powoli mało  
atrakcyjne, a coraz bardziej uciąż
liwe. Nigdy nie ukrywałem swojej 
sympatii do Zjednoczonej Pawicy. 
Na pewno chciałbym ją  wspierać 
w wyborach do Sejm iku W oje
w ództw a W ielkopolskiego i do 
parlamentu.
W  samorządzie gminnym jestem  
dość długo i nie jest wykluczone, że 
czas na zmianę i będę kandydował 
w  innych wyborach niż samorządo
we. Fajny byłby taki efekt synergii, 
gdybyśmy mieli posła i burmistrza 
z Ziemi Jarocińskiej.

b u r m i s t r z a  J a r o c i n a
JERZY WALCZAK, SZEF JAROCIŃSKIEGO RUCHU SAMORZĄDOWEGO

Zmiany idą we właściwym kierunku
Te propozycje zmian, które dotyczą 
samorządu lokalnego, moim zdaniem 
idą we właściwym kierunku. Chociażby 
to, że do tej pory odpowiedzialny za 
przeprowadzenie wyborów na terenie 
gminy był burmistrz, który często sam 
w tych wyborach startował. W myśl 
proponowanych zmian organizatorem 
wyborów będzie komisarz wyborczy, co 
może uzdrowić sytuację. Mam nadzieję, 
że za tym idzie, że to komisarz wyborczy 
będzie zamawiał karty do głosowania 
i będzie w swoich rękach miał pieczęcie 
wyborcze. A nie, jak to było do tej pory, 
że dysponentem tych rzeczy był burmistrz

Większość samorządowców źle ocenia 
proponowane zmiany w ordynacji 
wyborczej. Chociażby te dotyczące 
oświadczeń majątkowych. Propozycja 
jest taka, żeby dokonywać korekty 
tych zeznań za każdym razem, kiedy 
zakupi się coś o wartości powyżej 
tysiąca złotych. Nie wyobrażam sobie

gminy, co rodziło podejrzenie, że może 
mieć wpływ na wynik wyborów. Jest 
jeszcze jedna bardzo ważna zmiana.
Byty takie przypadki, że z lokalu 
wyborczego wynoszona była karta do 
głosowania. Na niej zaznaczany byt 
odpowiedni kandydat. Kolejna osoba 
wchodziła z tą kartą i wrzucała ją do urny, 
a wynosiła pustą kartę. Taki proceder 
był powtarzany za odpowiednią opłatą 
oczywiście. Według proponowanych 
zmian takie przypadki będą uznawane za 
przestępstwo. Jeśli chodzi o propozycję 
wyborów proporcjonalnych, to 
przyjmujemy ją z dobrodziejstwem

tego. Oświadczenia składają, oprócz 
burmistrzów, wszyscy szefowie jednostek 
organizacyjnych, dyrektorzy szkół. To 
jest masa ludzi. I za każdym razem 
będą dokonywać zmian, które będą 
sprawdzane przez urzędy skarbowe. To 
sparaliżuje ich funkcjonowanie. Czy to nie 
jest przerost formy nad treścią? Z kolei

inwentarza. To nam trochę zmienia 
szyki, ale nie obrażamy się na to. Mam 
wrażenie, że naszemu przeciwnikowi 
(burmistrzowi Adamowi Pawlickiemu 
- przyp. red.) bardziej to zaszkodzi, 
bo łatwiej mu było obfotografować 
się na każdym okręgu wyborczym 
z jednym kandydatem i powiesić plakat 
niż z robić zdjęcia z kilkunastoma.
Poza tym znalezienie tylu chętnych 
do kandydowania jest też znacznie 
trudniejsze, bo ludzie raczej nie chcą się 
angażować w samorząd.

popieram wszystko to, co służy jawności 
wyborów. Co do kadencyjności, to jeśli 
zakładamy, że po dwóch kadencjach 
jest już układ, tworzy się mafia, 
sitwa i złodziejstwo, to powinna być 
wprowadzona kadencyjność u wszystkich 
- posłów, senatorów, członków rządu.

W  m ałych gm inach JOW-y, 
w  większych p rem iow an e  
m ają być p artie
Projekt zmian w ordynacji wyborczej 
wprowadza między innymi zasadę 
dwukadencyjności wójtów, burmistrzów 
i prezydentów miast. Od kiedy będzie miała 
zastosowanie ta zasada, nie wiadomo. Według 
jednych - po raz pierwszy od wyborów 
w 2018 roku. Według innych - od kadencji 
wstecz. Mimo wcześniejszych zapowiedzi 
likwidacji, PiS zdecydował o pozostawieniu 
jednomandatowych okręgów wyborczych. 
Jednak tylko w najmniejszych gminach - do 
20 tysięcy mieszkańców. W myśl tej zasady 
JOW-y mogą być w gminach Jaraczewo, Kotlin, 
Nowe Miasto i Żerków. Tam wybory w każdym 
okręgu wyborczym będzie mógł wygrać 
jeden kandydat z największą liczbą głosów. 
Natomiast w gminie Jarocin wybory będą 
się odbywać w systemie proporcjonalnym, 
w którym obowiązuje pięcioprocentowy 
próg wyborczy. Oznacza to, że komitety, które 
nie zbiorą w sumie więcej niż 5% głosów 
(koalicje 8% - przyp. red.), nie biorą udziału 
w podziale mandatów. Ma to zapobiec 
nadmiernemu rozdrobnieniu politycznemu 
rad. Proporcjonalna metoda przydzielania 
mandatów premiuje partie polityczne. 
Przekroczyć próg wyborczy mogą bowiem 
organizacje, które mają struktury w wielu 
okręgach wyborczych, mogące wystawić 
wielu kandydatów, którzy w swojej masie 
zbiorą łączną liczbę głosów pozwalającą na 
przekroczenie progu.

ADAM PAWLICKI, BURMISTRZ JAROCINA
(rządzi gminą od 2 0 0 2  roku z przerwą od lutego 2 0 1 2  r. do listopada 2 0 1 4  r.)

J e ś l i  k a d e n c y j n o ś ć ,  t o  d l a  w s z y s t k i c h
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► NOWE MIASTO

D r o g a  o d  ś w .  M i k o ł a j a
N a drodze w Dębnie wykonana została 

nakładka asfaltowa.
W kwietniu podczas komisji objazdowej 

radni gminni wytypowali najgorsze odcinki 
dróg gminnych i powiatowych, które wyma
gały pilnej naprawy. Znalazła się w śród nich 
droga powiatowa przebiegająca przez centrum 
Dębna. N a sesji październikowej rada gminy 
zdecydow ała, po  przed łożeniu  kosztorysu 
przez powiat średzki, o pomocy finansowej 
na zadanie „Budowa nawierzchni asfaltowej 
na drodze powiatowej w miejscowości D ębno 
w kwocie do 100 tys. zł”. To już druga inwe
stycja zrealizow ana w tym roku w tej wsi. 
Najpierw ułożono chodnik na  odcinku 400 m 
sfinansowany przez gminę, później poszerzono 
drogę, a teraz równolegle do chodnika wyko
nano nakładkę asfaltową. D ługo oczekiwana 
inwestycja została wreszcie zakończona. - To 
chyba prezent od św. M ikołaja! - m ów ią zado
woleni mieszkańcy Dębna.

Oprać, (akf)

POWIAT

L a w i n a  s k a r g  n a  d y r e k t o r a
Opieszałość i nieuprzejmą obsłu

gę zarzuca się podwładnym dyrekto
ra Pow iatow ego C entrum  Pom ocy 
Rodzinie w Jarocinie. N a działania 
Patryka Kulki wpłynęło sześć skarg. 
Wszystkie uznano za bezzasadne.

W większości dotyczą one pogor
szenia poziom u obsługi w PCPR-ze. 
Skarżący się zarzucają, że od kiedy 
szefem jest Kulka uległa ona w znacz
nem u pogorszeniu, a  pracownicy są 
„opieszali i niem ili”. W  jednym  ze 
złożonych zażaleń podnoszony jest 
zarzut inwigilacji i podejmowania bez
prawnych działań wobec jej autora.

Wszystkie skargi zbadała komisja 
rewizyjna rady pow iatu i wszystkie 
uznała  za  b ezzasadne. - W czasie 
rozpatrywania tych skarg wysłuchali
śm y wyjaśnień pana dyrektora PCPR-u 
i pa tii księgowej. Uznaliśmy, że zarzuty 
są bezzasadne - poinformowała w cza
sie jednego  z o s ta tn ich  posiedzeń  
rady powiatu przewodnicząca komisji 
rewizyjnej Bronisława Włodarczyk.

Z  kolei dyrek tor Pow iatow ego 
C entrum  Pom ocy Rodzinie tak ko
mentuje lawinę zażaleń na pracę pla
cówki, k tó rą  kieruje: - Skargi, które 
wpłynęły do Starostw a Powiatowego 
w Jarocinie na m nie i pracow ników  
PCPR  w Jarocinie p isane były przez 
osoby, co do których pracownicy podjęli 
wątpliwości, czy m ogą otrzym ać dofi

Patryk Kulka jest dyrektorem 
Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Jarocinie od 18 kwietnia 
tego roku

nansowanie ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno
sprawnych - tłum aczy Patryk Kulka. 
- Warto zauważyć, zje wszystkie wpłynęły 
w krótkim  okresie czasu i zbiegły się 
z prośbą pracowników o uzupełnienie 
wniosków oraz usunięcie braków. A b
surdem  je s t fa k t, że jednym  ze skar
żących, który wypisywał kłam stw a na 
m ój tem at je s t osoba, z  którą nigdy nie 
m iałem  żadnego kontaktu - ani bezpo
średniego, ani telefonicznego - twierdzi 
dyrektor PCPR-u

ANNA KONIECZNA

Po zmianie władzy w  powiecie 
w  styczniu tego roku, odwołaniu 
starosty Bartosza Walczaka 
(stronnika burmistrza Adama 
Pawlickiego - przyp. red.) 
i przejęciu rządów przez koalicję 
PSL - PiS - PO - ze stanowiska 
szefa Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w  Jarocinie został 
zwolniony Przemysław Masłowski 
(radny miejski z klubu radnych 
popierających Adama Pawlickiego 
- przyp. red.). Jego miejsce zajął 
Patryk Kulka, członek PiS-u, który 
wcześniej był referentem w  PCPR-ze.

BRONISŁAWA WŁODARCZYK
radna powiatowa, przewodnicząca 
komisji rewizyjnej, była dyrektorka 
jarocińskiego ogólniaka, mówiła 
o autorach składanych skarg na 
jednym z posiedzeń rady powiatu:

„Tak się cieszymy, że 
nasze szkoły tak wysoko 
stoją. A ją  się pytam: 
po co my uczymy ludzi 
pisać r

W niecały miesiąc od naszej interwencji suche drzewa w okolicy 
Kauflandu zostały wycięte

Po n a sze j in te rw e n c ji w y c ię li 
s u c h e  b rz o z y  i  p o s a d z ili 
n o w e  d rz e w a

S uche brzozy , k tó re  rosły  
przy parkingu m arketu K aufland 
zostały  wycięte. N a ich miejsce 
posadzono nowe drzewka.

Na początku listopada zanie
pokojony m ieszkaniec Jarocina  
zgłosił do naszej redakcji sprawę 
suchych brzóz, które rosły przy 
K auflandzie. Jego  zdaniem  za 
grażały one bezpieczeństwu osób 
poruszających się po  chodniku 
i oczekujących na pobliskim przy
stanku na autobus. -Już od wiosny 
zgłaszałem  to byłej kierow niczce 
m arketu. Jej ju ż  w te j chw ili nie  
ma. A le potem  mówiłem dwukrotnie 
kom uś innem u. D zwoniłem  w tej

sprawie do Wrocławia do Kauflan
du. Chodzę bez przerwy i nic się nie 
zm ienia  - mówił bezradny.

Z w róciliśm y się ze sp raw ą 
uschniętych drzew do biura p ra
sowego Kaufland Polska Markety, 
skąd otrzym aliśm y odpow iedź: 
„O becnie czekam y na urzędową  
zgodę na ich wycięcie. Po je j otrzy
m aniu zlecimy wycięcie uschniętych 
brzóz i posadzenie w ich m iejscu  
nowych drzew ” - napisał M ichał 
Ostrowidzki.

Drzewa rzeczywiście zostały 
wycięte, a  na ich miejsce p o sa 
dzono nowe.

(ann)

► JARACZEWO

Bakterii E.coli nie ma, 
a wykonawcy grozi kara

K oniec z bakteriam i E.coli 
w golskim w odociągu. O statnie 
badania przeprowadzone w środę 
6 grudnia wykazały, że woda, która 
nim  popłynie, będzie zdatna  do 
picia. Dobiega końca podłączanie 
mieszkańców, które odbyw a się 
od początku ubiegłego tygodnia. 
- Kilka dni tem u przeprowadziliśmy 
odbiór i jesteśm y w trakcie procedu
ry naliczania kary za przekroczenie 
przez wykonawcę term inu oddania 
prac  - mówi Wiesław Kostórkie- 
wicz, inspektor w Urzędzie M iasta

i Gminy w Jaraczewie.
Pierwotnie prace miały się za

kończyć 20 października, ale wodo
ciąg był jeszcze kładziony w listopa
dzie. W związku z tym aneksowano 
umowę i wydłużono termin oddania 
prac do 16 listopada. Wykonaw
ca zgłosił gotow ość do  odbioru 
dwa dni po terminie. - Realizacja 
zadania przeciągnęła się o dwa dni 
i jesteśm y w trakcie procedury, żeby 
naliczyć karę. Może ona wynieść ok. 
10 procent wartości zamówienia, 
czyli ponad 30 tys. zł. (seb)

I N T E R W E N C J A

M asz p rob lem , pytanie? 
Potrzebujesz pom ocy dz ienn ikarza? 
D zw oń... (62) 332 20 33 Q )

Zmiana aury i przymrozki mogą spowodować, że uciążliwości na drodze 
w Siedleminie będzie mniej

W  S ie d le m in ie  n o g a  z  g a z u
- Droga w Siedlem inie przypom i

na „rzekę b ło ta” - tak twierdzi jeden 
z mieszkańców miejscowości, który 
napisał do naszej redakcji. Przesłał 
też zdjęcia. Jego zdaniem wystarczają 
one za cały komentarz.

Błoto na jezdnię m a wwozić ciężki 
sprzęt, które jest używany przy budo
wie osiedla m ieszkań czynszowych 
w Siedleminie.

Jerzy Wolski, prezes Jarocińskiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecz
nego, które jest inwestorem, apeluje 
do kierowców o wyrozumiałość. - Mój 
apel do poruszających się tą drogą, żeby 
naprawdę tam  zwolnili i uważali. Może 
pojadą pięć m inut dhiżej, ale bezpiecznie 
- stwierdza. - M y rozm awiam y z wy

konawcą (poznańska firma Agrobex 
- przyp. red.), co jeszcze m ożna zrobić. 
Stoją znaki ostrzegawcze, że je s t budo
wa. Poza tym kierowcy i tak m uszą tam  
uważać, bo na tej drodze są dwa ostre 
zakręty. M usim y wszyscy to  przeżyć. 
Zostało niewiele czasu, bo niespełna 
trzy miesiące, żeby zakończyć biidowę. 
Wtedy wszystko zostanie uporządkowane 
i to  się zm ieni - zapew nia Wolski.

Jeg o  zd an ie m  w pływ na ca łą  
sytuację m a także lokalizacja placu 
budowy, który jest położony w bezpo
średnim sąsiedztwie drogi. - Warunki 
na budowie są trudne. Trafiliśm y na 
niesprzyjającą aurę. Robimy, co m o
żemy. Bez przerw y jeźd zi tam  zam ia
tarka. M im o to, kiedy sprzęt wyjeżdża

z budowy, to wywozi błoto na drogę. To 
są czynniki niezależne od nas - podkre
śla szef JTBS-u. - Leje deszcz i w tych 
strum ieniach wody m usim y prowadzić 
budowę. N ie m ożem y je j zam knąć i po
w iedzieć przeryw am y. I  kto  by za to 
zapłacił? Ile te m ieszkania by wtedy 
kosztowały? M imo niesprzyjających wa
runków m usim y kontynuować. D zięki 
tej budowie i tem u osiedlu Siedlem in  
bardzo wiele zyska. Przybędzie nawet 
do czterystu m ieszkańców. D odatko
wa liczba dzieci tra fi do szkoły i do 
przedszkola. Ja rozumiem, że teraz je st 
trochę utrudnień, ale czasem  tak jest, 
że, żeby było lepiej, przez chwilę m usi 
być gorzej - ocenia Jerzy Wolski.

ANNA KONIECZNA

http://www.jarocinska.pl
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ŻERKÓW

Radny sic zbuntował i przeszedł do opozycji
J  - Oni mnie do tego zmusili. Do mnie niech nie mają pretensji - wyznaje radny i strażak z Dobieszczyzny, Jan Barański.

Podczas posiedzenia wspólnego 
komisji rady rozgorzała dyskusja do 
tycząca wydatków, które planow ane 
są  na  wybrane jednostki OSP. Wróci! 
też m.in. tem at w ielokrotnie p rzy
pom inany przez radnego  i strażaka 
z Dobieszczyzny, Jan a  Barańskiego 
- zakupu  now ego au ta  d la  tam tej
szych ochotników.

Teraz powiem prawdę!
- Wszyscy p iękn ie mówią. Każdy 

o sw oje walczy. A  co je s t ze  strażą  
w D obieszczytnie? Jest w krajowym  
system ie ratownictwa drogowego. Ten 
w niosek m a 6 la t! G dzie je s t nowy sa
mochód? - pytał. - Było mówione: - Na 
koniec kadencji będzie! G dzie je s t?  
N ie m a! D obieszczyzna m a tak zn isz

czony, potrzebuje nowy! (...) M yślicie, 
że będę cicho siedział? Teraz pow iem  
prawdę! - stwierdził, wyjawiając treść 
kuluarow ych rozm ów  koalicji.

Żeście mnie zdradzili!
J a n u s z  S zó stek  nie uk ryw ał 

zdz iw ien ia  w y stąp ien iem  kolegi. 
- Cały czas jesteśm y za Dobieszczyzną 
i ten w niosek, który był, podtrzym u
jem y - zapew niał, w skazując zapis 
w projekcie budżetu  m ów iący o d o 
finansow aniu z gm innego budżetu  
zakupu nowego sam ochodu dla O SP 
D obieszczyzna w kwocie 450 tys. 
zł (nowy kosztuje 1 m in zł - gm ina 
czeka n a  dofinansow anie ze źródeł 
zewnętrznych). - Żeście m nie zdradzili 
i tego sam ochodu nie m a i nie będzie!

- w o ła ł Ja n  B arańsk i, do  k tórego  
argum entacja  Szóstka nie trafiała.
- Ale m y ju ż  pieniądze daliśm y! - dodał 
Andrzej Stachowiak.

Nowe zabawki kosztują
B urm istrz podkreślał, że w  b u 

dżecie jest zapisana obiecana kwota 
dofinansow ania. - Panie Jasiu, pan  
doskonale wie i zna zasady, o jakich  tu  
mówiliśmy. Pan się tu ta j obraża, pan  
się tu ta j unosi, czy dostaniecie nowy 
sam ochód. D ostaniecie nowy, ja k  do
staniem y połowę środków z zewnątrz. 
Koniec, kropka, am en! (...) - powie
dział Jacek Jędraszczyk. B urm istrz 
wskazywał też, że inne jednostki - np. 
w Kotlinie czy Szczonowie pozyskały 
używane pojazdy i jeżdżą. - Chcecie

m ieć nowy, a takie zabawki nowe kosz
tują! - podkreślał.

- Brawo! - wołali
Również ta  argum entacja nie za 

dowoliła Jan a  Barańskiego. - Panie 
burm istrzu, nie zgadzam  się! Było po
wiedziane: - Do końca kadencji będziesz 
m iał nowy! - przypominał. - Chciałem  
podziękow ać za współpracę w naszym  
klubie. Żeście m nie zm usili - m uszę 
przejść na tam tą stronę! M oja cierpli
wość się skończyła! C o na to  opozycja?
- Zapraszam y! Brawo! - wołali radni.

Budżetu nie uchwalą?
Podczas przerwy w obradach Jan  

Barański przyznał, że jest mocno roz
żalony. - Jestem  źle traktowany, niewy-

sluchany. M oje słowa się nie liczą. (...) 
Ż em ik i walczą o swoje, Stachow iak 
- o swoje. A  Dobieszczyzna - chociaż bła
gałem  - pozostała bez echa. Błagałem  
o sprawy, które trzeba załatwić. Pocie
szali, że będą załatwione. Spotykaliśmy 
się (...) zgadzałem  się ze wszystkim , co 
chcieli - powiedział. - C zekałem  do 
końca roku. (...) Koalicja nie dotrzy
m ała słowa. Jak mówiłem, słuchali, ale 
drugim uchem wypuszczali. I  pod uwagę 
m nie nie brali, tylko walczyli o swoje. 
N ie wytrzymałem. (...) Teraz pokaza
łem, kto będzie ważniejszy. N iedługo 
będzie głosowanie. Zobaczym y - m oże 
budżetu nie uchwalą? Teraz ich będzie 
tylko siedm iu. A  nas - ośm iu!

(akf)
Fot. Anna Kopras-Fijolek

WOJCIECH 
RAŚ
radny 

Ja się nie
dziwię panu Janowi.
Od tylu lat ten te
mat się ciągnie. Ma 
obiecane i wciąż 
nie było to realizowane. (...) 0 strażach 
powinniśmy mówić globalnie i rozmawiać 
ze strażakami. Dzisiaj strażaków nie ma, 
a konflikt, który powstał, jest zamiatany pod 
dywan.

JACEK
JĘDRASZCZYK
burmistrz gminy 
Żerków

Wy żeście też 
sami działali, pró
bowali, nie wyszło.
A teraz pretensje 
-panie Jasiu, do 
kogo? Jest mato środków w ogóle w państwie. 
No dobrze, czeka! pan 6 lat. Równie dobrze 
może pan czekać 60 lat na ten pojazd. (...) To, 
co było możliwe, robiliśmy. Wnioski przeszły 
ocenę formalną i merytoryczną. Tych dobrych 
wniosków było jednak za dużo.

JANUSZ 
SZÓSTEK
radny

My żeśmy go 
nie oszukali. Nigdy 
go nie oszukaliśmy.

My mieliśmy 
zabezpieczyć
pieniądze w budżecie i żeśmy zabezpieczyli.

BARBARA 
URBAŃSKA
przewodnicząca 
rady

Przecież my już 
dawno mówiliśmy:
- Są pieniądze, 
może przechodzony 
samochód? Nie, upierali się, ma być tylko 
nowy!

Teraz emocje wzięty górę.

OBECNY UKŁAD SIŁ 
W ŻERKOWSKIEJ RADZIE
► Koalicja
Janusz Szóstek, Andrzej Stacho
wiak, Maria Sołtysiak, Zdzistaw 
Paluszkiewicz, Grzegorz Andra- 
szak, Barbara Urbańska, Jarosław 
Kasprzak
► Opozycja
Bogdan Bożejewicz, Ewa Marek- 
Skiba, Marzena Boruta, Wojciech 
Raś, Wioletta Świątek-Rogoziń- 
ska, Ewa Kubacka, Sebastian 
Nowaczyk, Jan Barański

POWIAT/JAROCIN

K o l e j n a  o d s ł o n a  g m i n n o - p o w i a t o w e j  w o j e n k i ?
Petentów Urzędu Miejskiego w Ja 

rocinie od jakiegoś czasu „witają” przy 
wejściu kartki informujące, że biuro 
obsługi klienta znajduje się w siedzibie 
gminnej spółki - Jarocińskiego Fundu
szu Poręczeń Kredytowych - czyli... 
w budynku obok.

Przez wiele lat taki punkt mieścił się 
na parterze siedziby urządu miejskiego 
i starostwa (obie instytucje funkcjonują 
w jednym budynku przy al. Niepodle
głości 10-12- przyp. red.). Tam - w  zgo
dzie ze sobą - siedziały urzędniczki 
obydwu tych jednostek, udzielając in
formacji i kierując niezorientowanych 
petentów  do  biur, w których m ogą 
załatwić swoją sprawę. Przeniesienie 
pań z urzędu do budynku obok nieco 
utrudniło tę logistyczną pomoc. Świad
czyć o tym m ogą chociażby w spo
m niane karteczki rozw ieszone przy 
wejściu. Zostały one tam umieszczone 
prawdopodobnie ze względu na to, że

klienci nie m ogą się odnaleźć w labi
ryncie biur jarocińskiego m agistratu 
i bezskutecznie szukają rady, gdzie 
m ają się udać. A nikomu chyba nie 
przychodzi do głowy, żeby informacji 
poszukiwać w budynku obok.

Kiedy zaczęliśm y drążyć tem at, 
okazało się, że biuro obsługi klienta 
urzędu miejskiego zostało zlikwido
wane znacznie wcześniej, bo trzy lata 
temu. Problem nie był jednak taki wi
doczny dopóki w starostwie rządził 
- wywodzący się z ugrupowania bur
mistrza Adama Pawlickiego - Bartosz 
Walczak. Wtedy na ewentualne pytania 
petentów dotyczące spraw załatw ia
nych w magistracie odpowiadali urzęd
nicy powiatowi. Jednak po odwołaniu 
starosty W alczaka stosunki między 
starostwem a urzędem miejskim - czyli 
między dołem  a górą - znacznie się 
pogorszyły.

Nowy starosta Teodor Grobelny

poszedł w ślady burm istrza Pawlickie
go i - nie patrząc na interes gminnych 
petentów  - zlikwidował swój punkt 
obsługi klienta. - Pracow nik zosta ł 
przeniesiony do sekretariatu starosty 
i teraz z tego poziom u są obshtgiwani 
interesanci - wyjaśnia Jacek S zcze 
paniak, rzecznik prasowy starostwa. 
- W  dotychczasowych pomieszczeniach 
na parterze powstać m a nowe biuro sta
rostwa. Nie wiadomo jeszcze dokładnie, 
jakie - dodaje.

Pomieszczenie, w którym mieścił 
się BOK, należy do starostwa, ale część 
wyposażenia była gminna. - Jesteśm y 
na etapie rozliczania - informuje Szcze
paniak. I dodaje:-Niestety, urząd gminy 
przez trzy lata nie zatroszczył się o rozwią
zanie tego problemu i nie wyszedł w tej 
sprawie z żadną inicjatywą, jakby nie 
dostrzegając tej kwestii. Chociaż wydaje 
się oczywistym, że pow inien posiadać 
własne biuro obsługi klienta.

Decyzja włodarza powiatu wymu
siła na gminie uruchomienie - „w tem
pie ekspresowym” - punktu, w którym 
obsługiwani byliby petenci magistratu. 
Został on umieszczony w Jarocińskim 
Funduszu Poręczeń Kredytowych. Póki 
co, nie wiadomo, czy to komórka urzę
du miejskiego, czy jest prow adzona 
przez spółkę na zlecenie UM . - N ie 
m am y jeszcze ustalonej kwestii form al
nej, bo m usieliśm y to zrobić w tempie

ekspresowym - stwierdza sekretarz gmi
ny M ichał Fijałkowski. - To je s t ukłon 
w stronę mieszkańców. Jeśli zgłosi się 
tam  osoba, która będzie potrzebowa
ła pom ocy urzędu miejskiego, to wtedy 
pracow nik m erytoryczny przejdzie do 
tamtego miejsca i obsłuży klienta. Myśli
m y głównie o tych mieszkańcach, którzy 
mają utrudnione poruszanie - dodaje.

ANNA KONIECZNA 
współpraca Bartek Nawrocki

Są tacy, którzy likwidację biura obsługi klienta w starostwie nazywają po imieniu. - To kolejna odsłona „wojenki"gminno-powiatowej. I przypominają inne jej przykłady. Z jednej strony 
naliczenie opłat starostwu przez władze gminy za korzystanie z ratusza (wcześniej gmina 
nie pobierała pieniędzy za posiedzenia rady powiatu, które się tam odbywały - przyp. red.). 
Z drugiej - odmowę starostwa nieodpłatnego wydania gminie dokumentów dotyczących 
budowy łącznika dróg krajowych nr 12 i 15.
Rzecznik starostwa stanowczo zaprzecza takiej interpretacji faktów. - Próbę łączenia faktów w jakąś „teorią spiskową" o „wojence gminno-powiatowej” jest... niepotrzebną nadinterpretacją - zaznacza Jacek Szczepaniak.
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Nie chcą pięciogwiazdkowego hotelu
J  Wszyscy są zgodni, że sala wiejska w Sławoszewie wymaga remontu. Wójt Kotlina byt skłonny przez moment zainstalować w budynku 
ogrzewanie gazowe. Szybko sprowadził go na ziemię radny Krzysztof Szyszka, który stwierdził, ze te pieniądze lepiej zainwestować 
w modernizację Urzędu Gminy w Kotlinie.

Remont świetlicy w Sławoszewie 
to  jeden z wniosków, które złoży! do 
przedstaw ionego projektu budżetu  
Kotlina przewodniczący rady Tomasz 
Kosiński. -Jest to dnigi ośrodek kultury 
w naszej gminie. Jest tam prężnie działają
ca społeczność lokalna. Są organizowane 
imprezy, w których uczestniczą radni 
i władze gm iny - mówił Tomasz Kosiń
ski na wspólnym posiedzeniu komisji 
rady. Zaznaczył, że niewielkie środki 
pozwoliłyby przeprowadzić doraźny 
rem ont obiektu.

Skarbnik gminy Irena Antczak pod
kreślała, że na remonty w budżecie jest 
zaplanowane 10 tys. zł. - Prócz tego, co 
m amy jeszcze zrobić w tym roku to rozu
miem, że chodzi o remont kuchni połączo
ny z  biblioteką? - zapytał wójt Mirosław 
Paterczyk radną Beatę Skowrońską, 
sołtyskę Sławoszewa i miejscową biblio
tekarkę w jednej osobie. - Super byłoby, 

jakby znalazły się środki, aby w m iarę 
to wyremontować - zaczęła radna. Nie 
zdążyła dokończyć wypowiedzi, a wójt 
zaczął już snuć swoje plany. - W tym  
budynku tylko biblioteka i garaż są ogrze
wane gazem. Skoro mamy doprowadzony 
gaz, to szukamy środków, aby w tym obiek
cie nie instalować dodatkowych piecyków 
tylko ogrzewać cały budynek gazem. Nie 
mówię, że.takie rozwiązanie będzie ta
nie. To będzie drogie, bo to je st luksus. 
Czy robić półśrodki? Wymalujemy, a za 
pół roku gdzieś wyskoczy grzyb - mówił 
włodarz Kotlina.

- Dobrze byłoby, gdyby było ogrze

wanie gazowe, ale tam  nie m a stropów. 
Jest tylko wykonam podbitka i to wszystko 
ciepło ucieknie - zauważyła Beata Skow
rońska.

Potrzeby instalowania ogrzewania 
gazowego nie widzi Krzysztof Szyszka. 
- Nie wiem, czy na te inwestycje wystar
czyłby m ilion ziotych. Ładujem y potęż

ne pieniądze w te wszystkie sale - nie 
mówię, że to je st niepotrzebne, ale po
tem  to stoi. Tyle ludzi przewija się przez 
urząd gm iny i tego nie widzimy. Zaraz

się okaże, że trzeba włożyć m ilion czy 
półtora do Sław oszewa. N ie m ówię, 
że rem ont w Sławoszewie je s t niepo
trzebny, ale chyba m ierzym y trochę za 
wysoko. Ten budynek (urzędu gminy
- przyp. red.)pam ięta wczesnego Gier
ka i wiele osób mówi, że to je s t porażka
- dowodził wiceprzewodniczący rady.

R adna Skowrońska zaznaczyła, 
że nie m yślała o  tak kompleksowej 
modernizacji obiektu. - Zdajem y sobie 
sprawę, że to są duże środki. 24 lata 
tam  nie było nic robione. Więc chyba 
m jw yższa pora. Są sale, które byty póź
niej wybudowane i są wyremontowane. 
Tutaj nie chodzi, aby z nory zrobić ho
tel pięciogwiazdkowy - skom entowała 
szefowa Sławoszewa.

O statecznie ustalono, że wyko
nany zostanie doraźny rem ont. - N ie 
będę tego przedsięw zięcia traktow a! 
ja ko  zadanie inw estycyjne. Będę się  
starał wspólnie z panią skarbnik znaleźć 
środki. W  pierw szej kolejności wyre
m ontow ana zostan ie b iblioteka i te 
pozostałe pom ieszczenia, które się tam  
znajdują - zaznaczył Paterczyk.

B eata Skow rońska podkreśliła, 
że będzie się cieszyła z odnowienia 
biblioteki, korytarza i kuchni. (era)

W przyszłym tygodniu mają się rozpocząć 
w sali wiejskiej prace przewidziane w ra
mach tegorocznego funduszu sołeckiego. 
Zaplanowano wymianę oświetlenia, malo
wanie oraz cyklinowanie podłogi.

NOWE MIASTO

Czy będą doda tkow e  au tobusy
dow ożące dz iec i?

-  P r o s z ą  n ie  r ó ż n ic o w a ć  d z ie c i!  -  a p e lo w a !  s o ł t y s
27 m ieszkańców  Teresy w obaw ie 

o bezpieczeństw o swoich dzieci chcia
łoby, żeby gmina wprowadziła w okresie 
zim owym dodatkow y kurs au tobusu .

Uczniowie z Teresy uczęszczają do 
szkoły w Chociczy, wiosce oddalonej od 
ich m iejscow ości o kilka kilom etrów. 
Ponieważ teraz wcześniej zapada zmrok, 
rodzice obaw iają się o  bezpieczny po 
w rót dzieci do  dom u. Problem  przed
stawiony zosta ł na zebraniu  wiejskim. 
R odzice w n ioskow ali, żeby ch oc iaż  
w okresie zim owym , do  końca m arca, 
po ostatn ich  zajęciach uczniowie mieli 
zapew niony dojazd do wioski. - Droga 
do Teresy wszyscy wiemy, ja ka  jest. Bardzo 
wąska, są dwie m ijanki, a sam ochodów  
je s t zdecydow anie w ięcej n iż w latach

poprzednich. Ruch je s t też zdecydowanie 
większy. Ta droga, w drugiej części, nie 
je s t ośw ietlona - mówił na sesji radny 
z C hociczy A rtu r Borkowski. - Ja k je s t 
m okro, szaro albo zim ą  są w yjechane 
koleiny, te d zieciaki ta k  napraw dę idą 
drogą. Ja k idzie dwójka, trójka, czwórka 
dzieci, n ietrudno  o tragedię, bo jed n o  
drugie popchnie itd.

Kilku radnych w yraziło sw oją dez
aprobatę wobec złożonego wniosku. - 27 
osób podpisało listę. Czy tyle tych dzieci jest 
w Teresie? Tam podpisali wszyscy rodzice, 
począw szy od przedszko la  do osta tn iej 
klasy - stwierdziła Zofia Kędziora, radna 
z Boguszyna. - Druga sprawa - jakbyśm y 
wzięli m apę gm iny i wzięli Chromieć, Kru
czym Boguszyn. nie mówiąc ju ż  o Komorzu

i Rogusku, to by się okazało, te  w takim  np. 
Boguszynie te dzieci też prawie 3 kilom etry 
dochodzą do szkoły. I  nie m a dowozów. 
Kruczyn - to samo. Tam jedzie autobus, ale 
m uszą dojść do punktu  zbiorczego. Chro
m ieć - to sam o. Z  ilu stron dochodzą do 
autobusu. To ja k  my byśmy musieli jeździć?  
Podobne zdanie wyraził Mirosław Rataj
czak. - U nas dzieci też dochodzą ponad  
kilometr do autobusu. Też idą główną drogą
- powiedział. D o tych głosów przyłączył 
się sołtys Roguska, Henryk Prochownik.
- D zieci z  Roguska też m ają przez las, też 
je s t wąska droga i też je s t ciemno. Proszę 
nie różnicować dzieci! - zaapelow ał do 
w ójta i now om iejskiej rady. N a razie 
decyzja nie została podjęta.

(akf)

ALEKSANDER PODEMSKI 
wójt gminy
Autobus kiedyś do Teresy nie jeździł. Później 
była taka sytuacja, że rodzice składali się i on 
jeździł - najpierw był jeden kurs, następnie 
- dwa. Potem okazało się, że są problemy 
z płaceniem. Ci rodzice, którzy zbierali, dokła
dali ze swoich. W końcu cała sprawa upadła. 
Nie było solidarności w płaceniu i w końcu 
my wprowadziliśmy dwa kursy. Ten trzeci kurs 
byt uruchamiany w okresie zimowym i rodzice 
finansowali go. Teraz temat wrócił. Trzeba to 
przeanalizować.

y
 WINCENTY 

PAWELCZYK

Mieszkańcy mają rację, 
bo droga jest wąska, 
bez oświetlenia.
Jeździ tam również 
duży sprzęt rolniczy. 
Samochodów też jest 
ogrom, i osobowych, 
i tirów. Popieram więc 
ten wniosek.

§
 WALDEMAR
 ̂ TOMASZEWSKI

przewodniczący

To są kolejne dodat
kowe koszty. Trzeba 
poczekać na dane 
z Centrum Usług 
Wspólnych. Pani 
dyrektor ma przed
stawić informacje, ilu 
dzieci faktycznie ten 
problem dotyczy.

ROMAN JEZIORNY 
dyrektor Zespołu Szkół w Chociczy
Jeśli pojedzie autobus do Teresy, to 
trzeba pamiętać, że są jeszcze Komorze 
i Rogusko. Tam też rodzice mieliby prawo 
się tego domagać. Powinno się pomyśleć 
o dzieciach ze wszystkich tych miejsco
wości. Dlaczego te z Roguska mają być 
gorsze od tych z Teresy? Nota bene z Te
resy jest bliżej niż z Roguska. Z Roguska 
są 4 kilometry do szkoły, z Teresy - ok. 
1,2 km, z Komorzy - zależnie, z którego 
miejsca - do 3 kilometrów.

http://www.jarocinska.pl
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S praw dź sw o jego  pracodaw cę,
b o  m o ż e s z  z o s t a ć  

b e z  z a s i ł k u
Bez zasitku macierzyńskiego lub 

chorobowego mogą zostać po no
wym  roku pracownicy zatrudnieni 
u niektórych przedsiębiorców. Może 
się tak stać nawet, jeśli firmy ptacą 
składki do Zakładu Ubezpieczeń Spo- 

, łecznych. Dlaczego? Wszystko przez 
nowe przepisy dotyczące ZUS-u.

Obecnie przedsiębiorcy dokonują 
każdego miesiąca kilku indywidual
nych przelewów: na ubezpieczenie 
emerytalne, osobno zdrowotne, Fun

dusz Pracy i Fundusz Gw arantowa
nych Świadczeń Pracowniczych. Od 
nowego roku będzie obowiązywać  
tylko jedno konto. To ZUS będzie  
rozdzielał pieniądze na poszczegól
ne fundusze. Problem w tym , że  
w pierwszej kolejności p ieniądze  
będą przeznaczane na pokrycie daw
nych długów - na przykład zaległe 
składki emerytalne. A to może ozna
czać, że wiele osób straci prawo do 
różnego rodzaju świadczeń, (ann)

Na chwilę obecną przedsiębiorcy zalegają w ZUS-ie na ponad 
30 mld zł. Najwięcej, bo ponad 20 mld zł, stanowią zaległe składki 
emerytalno-rentowe, później składki zdrowotne - 7 mld zł, na fundusz 
gwarantowanych świadczeń pracowniczych -1,6 mld zł i na fundusz 
emerytur pomostowych - 7 min zł. Najstarsze długi sięgają 1999 roku.

W torki
m i k r o p r z e d s i ę b i o r c ó w

także  w  grudniu
Przez cały grudzień - podobnie, 

jak w  listopadzie - każdy urząd skar
bowy, w tym również jarociński, pro
wadzi akcję „Wtorki z JPK_VAT”.

W  jej trakcie  m ożna uzyskać  
pomoc i porady z zakresu Jedno
litego Pliku K ontro lnego*. Akcja  
skierowana jest w  szczególności do 
mikroprzedsiębiorców, bo to oni od 
2 0 1 8  roku dołączą do grona podmio
tów objętych obowiązkiem wysyłania
jpk_vat.

W  każdy wtorek o godz. 1 3 .0 0  
w Urzędzie Skarbowym w Jarocinie 
są prowadzone specjalne szkolenia, 
podczas których można dowiedzieć 
się, czym jest Jednolity Plik Kon
trolny, jak  go wygenerować i w y
słać oraz jak uniknąć błędów w  jego

przygotowaniu. W  powiecie jarociń
skim dotyczy to ponad trzech tysięcy 
przedsiębiorców.

Od 1 stycznia 2018rokuok. 1 ,6  min 
m ikroprzedsiębiorców dołączy do 
grona podatników VAT, którzy pro
w adzą elektroniczną ewidencję VAT 
(czyli rejestr sprzedaży i zakupów  
VAT) oraz przesyłają ją  fiskusowi jako 
JPK_VAT. Ci z nich, którzy zdecydują 
się na przesyłanie Jednolitego Pliku 
Kontrolnego jeszcze w  tym  roku (za 
listopad i grudzień), będą mogli li
czyć na szybszy zwrot VAT-u (czas 
oczekiwania zostanie im skrócony 
z 6 0  do 2 5  dni). W ięcej informacji 
można znaleźć na stronie interneto
wej m inisterstwa finansów (www. 
jpk.mf.gOV.pl). (ann)

*JPK_VAT to zestaw informacji o zakupach i sprzedaży, który wynika z ewidencji 
VAT za dany okres. Informacje do utworzenia JPK_VAT są pobierane bezpośrednio 
z systemów finansowo-księgowych firmy. Przesyła się go wyłącznie w wersji elektro
nicznej, w określonym uktadzie-i formacie, do 25. dnia miesiąca za miesiąc poprzedni.

Więcej na www.jpk.mf.gov.pl

► Co istotne, jeśli urodziłeś się 
po 1 stycznia 1949 r., płaciłeś 
składki na KRUS oraz pracowałeś 
dodatkowo, a twój pracodawca 
przelewał świadczenia do ZUS, 
możesz mieć prawo do dwóch 
emerytur - rolniczej i pracowni
czej. Należy pamiętać, aby złożyć 
wnioski zarówno w jednej, jak 
i w drugiej instytucji.

O wcześniejszą emeryturę 
rolniczą mogą ubiegać się ci, 
którzy do 31 grudnia 2017  r.:

• ukończą wiek 55 lat - kobiety 
urodzone tylko w 1962 r. i 60 
lat - mężczyźni urodzeni tylko 
w 1957 r.
• będą posiadać co najmniej 
30-letni okres rolniczego ubez
pieczenia emerytalno-rentowe
go (bez względu na płeć)
• zaprzestaną działalności 
rolniczej

K o n i e c  w c z e ś n i e j s z y c h  e m e r y t u r

d la  ro ln ik ó w
Od 1 stycznia rolnicy nie będą już 

mogli przechodzić na wcześniejsze 
emerytury z KRUS.

Obecnie na wcześniejszą em e
ryturę mogą udać się rolnicy, którzy 
przekroczyli wymagany wiek - 5 5  lat 
dla kobiet i 6 0  lat dla m ężczyzn

- oraz przepracow ali co najm niej 
3 0  lat i w  tym czasie podlegali ubez
pieczeniu em eryta lno-rentow em u  
i - co na jw ażnie jsze -  prow adzili 
gospodarstwo rolne.

Od 1 stycznia nowa ustawa likwiduje 
przywileje dla tej grupy zawodowej i nie

przewiduje już przyznania wcześniej
szych emerytur rolniczych. Jest jednak 
wyjątek. Jeżeli rolnik wypełni wszystkie 
trzy warunki* do końca grudnia 2 0 1 7  
roku, to z wnioskiem o wcześniejszą 
emeryturę będzie mógł wystąpić również 
po tym terminie. (ann)

J e d n o
d l a  p r z e d s i ę b i o r c ó w  
z a m i a s t  c z t e r e c h
Na początku 2018 roku każdy przedsiębiorca będzie posiadał indywidualne 
konto ZUS, na które będzie dokonywał wpłat z tytułu składek.

Ministerstwo pracy zatwier
dziło zmianę w systemie opłaca
nia składek dla właścicieli firm. 
Zamiast jak dotychczas czterech 
numerów kont dla w płat z ty
tułu ubezpieczeń społecznych, 
zdrowotnych, funduszu pracy 
i funduszu gw arantow anych  
świadczeń pracowniczych oraz 
funduszu em erytur pom osto
w ych, przedsiębiorca będzie  
dokonywał jeden przelew  na 
swoje indywidualne konto. Bę

dzie ono jednocześnie jego iden
tyfikatorem. W  numerze konta 
będzie ukryty numer identyfika
cyjny, na przykład numer iden
tyfikacji podatkowej NIR Ma to 
umożliwić większa przejrzystość 
w  płatnościach.

Zm ian a pow inna u łatw ić  
dostęp do informacji o płatno
ściach dla wszystkich ubezpie
czonych, a także otwiera dro
gę do połączenia przelew ów  
składkow ych i podatkowych.

Oprócz m niejszych  kosztów  
związanych z obsługą bankową 
- przedsiębiorca zapłaci tylko za 
jeden przelew, a nie jak dotych
czas za trzy lub cztery - zmiana 
ma także u łatw ić w ydaw anie  
przez ZUS zaświadczeń o nieza- 
leganiu w  opłacaniu składek. Do 
tej pory zaświadczenie możliwe 
było tylko w wersji papierowej, 
teraz będzie również w  elektro
nicznej.

(ann)

■>
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Oferty pracy z Powiatowego Urzędu 

Pracy w  Jarocinie zgłoszone 
w  okresie od 11 do 15 grudnia

* Pracownik produkcji
Dewax Sp. z o.o. Dobrzyca

*  Specjalista do spraw 
obsługi klientów i pracowników
Pracovita Sp. z o.o. Jarocin 
(miejsce wykonywania pracy Berzyna)

*  Wiertacz
Jaroma S.A. Jarocin

Monter elementów drewnianych
Agro - Martin Martin Pawlaczyk 
Brzostów

STAN BEZROBOCIA W POWIECIE JAROCiŃSKIM 
OD 100 7 GRUDNIA 
/OD 8 0014 GRUDNIA

1.225/1.209
liczba bezrobotnych
62 / 45
zarejestrowani w ostatnich 
dwóch tygodniach
139/37
wyrejestrowani w ostatnich 
dwóch tygodniach
95/14
w tym podjęli pracę

grc•o

N ie  ma porozum ienia
z  p i e l ę g n i a r k a m i

N ad a l nie m a p o ro z u m ie 
nia na linii pielęgniarki - prezes 
jarocińskiego szpitala. Personel 
średni dom aga się podwyżki wy
nagrodzenia. Jeżeli w poniedziałek 
związkowcy nie otrzym ają w iążą
cej odpowiedzi od szefa spółki, to 
ogłoszą datę strajku.

Pielęgniarki i położne dom a
gają się 400 zł podwyżki, ale to 
tylko jeden z czterech postulatów. 
W  pierwszej kolejności związkow
cy postu lu ją  o  zm ianę sposobu 
naliczania wzrostu wynagrodzenia 
zasadniczego. C hodzi o  ustawę 
o sposobie ustalania najniższego 
wynagrodzenia, która weszła w ży
cie 15 sierpnia z m ocą wsteczną 
od lipca i m iała zagw arantow ać 
środowisku m edycznem u d o d a t
kowe pieniądze.

Prezes jarocińskiego szp ita
la zaproponow ał wszystkim z a - ' 
trudnionym  podwyżkę o 215 zł.

Z arząd  spółki do pensji z a sad 
niczej pielęgniarek i położnych 
„przerzucił” pieniądze z dodatków 
ministerialnych tzw. zembalowe- 
go. W  rzeczywistości - jak twierdzą 
związkowcy - średni personel nic 
nie zyskał. D latego  żądają , aby 
pochodne od wynagrodzenia były 
wypłacane z budżetu  szpitala.

Pielęgniarki i położne o p o d 
wyżki walczą od ponad 4 lat. Pod 
koniec listopada jarocińskie koło 
Ogólnopolskiego Związku Zawo
dowego Pielęgniarek i Położnych 
oraz N SZZ  „Solidarność” prze
prowadziły referendum, w którym 
pracownicy szpitala opowiedzieli 
się za strajkiem. Jednak związkow
cy nie ogłosili jego  term inu, bo 
liczyli na pozytywny efekt rozmów 
z prezesem  szpitala. Trzy spotka
nia nie przyniosły żadnych ustaleń.
- Pan prezes odnosi się niby pozy
tywnie do przedstawionych przez nas_

postulatów, ale podkreślił, że czeka 
jeszcze na wyliczenia z  działu kadr. 
Jesteśm y um ówieni na kolejne roz
mowy w poniedziałek -1 8  grudnia. 
Z  naszej strony je s t to ostateczny 
term in, bo to długo trochę trwa. 
Jeżeli nie będzie decyzji akceptującej 
ze strony prezesa, to wtedy ogłosimy 
p ro test w zakładzie  - mówi S ła
w om ir Zieliński, przewodniczący 
Ogólnopolskiego Związku Zawo
dowego Pielęgniarek i Położnych 
koło w  Jarocinie.

W  piątek nie udało  nam  się 
porozm aw iać z prezesem szpita
la. Przez sekretarkę przekazał, że 
negocjacje b ędą  kontynuow ane. 
W  jednej ze wcześniejszych roz
mów z „G azetą” mówił, że szpital 
jest w bardzo  trudnej sytuacji fi
nansowej. - W  tym budżecie będzie 
bardzo trudno cokolwiek wygospo
darować na podw yżki - stwierdził 
Leszek M azurek. (era)

POSTULATY:
•  Zm iana sposobu naliczania podwyżki 
wynagrodzenia pielęgniarek i położnych 
poprzez rozpoczęcie w yp łacan ia  po
chodnych od wynagrodzenia ze środków 
pracodaw cy - od zaraz.
• Ustalenie term inu spłaty należności 
za pochodne od wynagrodzenia od m-ca 
lipca 2 0 1 7  r. ze środków pracodawcy  
(styczeń 2 0 1 8  r.).
•  Ustalenie zasad i terminu wyrównania 
nierówności płacow ych wśród p ielę
gniarek i położnych oraz podwyższenie  
w ynagrodzeń zasadniczych - w  tych  
grupach zaw odow ych  - do poziom u  
ra to w n ikó w  m edycznych (od lutego  
2 0 1 8  r ) .
•  W yp ra c o w a n ie  system u w y n a g ra 
dzania za pracę um ożliw iającego m .in. 
planowe rozwiązanie problemu pracow
ników otrzym ujących dopłaty do płacy  
minimalnej. Dotychczasowe rozwiązanie 
konserwuje rodzaj ryczałtu wypłacanego 
tej grupie pracow ników  niezależnie od 
doświadczenia zawodowego, obciążenia 
pracą czy odpowiedzialności na powie
rzonym stanowisku pracy.

3 3  D R O B U D  S . A .

Oferuje pracę na stanowiskach:

OPERATOR
KOPARKO-ŁADOWARKI 
OPERATOR UKŁADARKI 
KIEROWCA KAT. C, C+E 

INSTALATOR SIECI WOD.-KAN. 
PRACOWNIK BUDOWLANY

w branży drogowej / instalacyjnej
(możliwość przyuczenia)

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie CV na adres: 
kadry@drobudjarocin.pl 

lub dostarczenie do siedziby spółki 
Golina, ul. Asfaltowa 1

5r PH U  SZOSTEK
p j g  Żerniki 6 , 6 3 - 2 1 0  Żerków

z a t r u d n i :
o so b y do p ra c y  

w  d zia le  s to la rn ia
t a p ie c e r ó w

Tel. 6 0 4  3 9 6  1 4 6

A G EN C JA  O C H R O N Y

P R Z Y J M IE  D O  P R A C Y  O S O R Y  

Z  O R Z E C Z E N IE M  

0  N IE P E Ł N O S P R A W N O Ś C I

Nr tel. 62 747 19 29 kontakt od 8 .0 0  do 18 .0 0

PBS - BUD
USŁUGI REMONTOWO BUDOWLANE

Firma ogólnobudowlana
z a t r u d n i  t y n k a r z y  

m a s z y n o w y c h
W ięcej inform acji pod nr te l. 601 464 357 lub 790 294 344

Restauracja „Słoneczna" 
w Jarocinie zatrudni

Kelnera /  
Kelnerka
z doświadczeniem 
Oferujemy atrakcyjne 

wynagrodzenie.

Tel. 5 0 2 -5 5 2 -5 9 2

3 3  D R O B U D  S . A .

Oferuje pracę na stanowiskach:

KIEROWNIK BUDOWY
w  b ra n ży  in s ta la c y jn e j lub  d rog ow ej

INŻYNIER BUDOWY
w  b ra n ży  in s ta la c y jn e j lub  d rog ow ej

INŻYNIER
ze  zn a jo m o ś c ią  p rog ram u  A u to C A D

SPECJALISTA 
DO SPRAW UMÓW

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie CV na adres: 
kadry@drobudjarocin.pl 

lub dostarczenie do siedziby spółki 
Golina, ul. Asfaltowa 1

Firma STEEL RBB Sp. z o.o. Sp.k.
poszukuje pracowników na stanowisko:

O P E R A T O R  M A S Z Y N  C N C
Oczekiwania:
- doświadczenie zawodowe oraz dyspozycyjność
- m ile widziane uprawnienia do obsługi suwnic i wózków widłowych

CV oraz list motywacyjny prosimy przesyłać na adres: 
groszak@rbb-stal.com.pl lub dostarczać na adres: 

ul. Wojska Polskiego 83, 63-200 Jarocin 
tel. (62) 763 64 53

Firma RBB-STAL S.A.
poszukuje pracownika na stanowisko:

MAGAZYNIER
O czekiwania:
- wykształcenie średnie
- m ile w idziane uprawnienia do obsługi suwnic i wózków widłowych

CV oraz list motywacyjny prosimy dostarczać na adres: 
ul. Powstańców Wlkp. Ib, 63-200 Jarocin 
lub adres e-mail groszak@rbb-stal.com.pl 

tel. (62) 763 61 44

http://www.opracy24.pl
mailto:kadry@drobudjarocin.pl
mailto:kadry@drobudjarocin.pl
mailto:groszak@rbb-stal.com.pl
mailto:groszak@rbb-stal.com.pl
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NOWE MIASTO

N iem ało  w ątpliw ości w zbudził 
w śród now om iejskich radnych p o 
mysł O SP w Boguszynie, by przyjąć 
od innej jednostk i używany sam o
chód.

O S P  P o zn ań  - G łu szy n a  p o 
inform ow ało  w ójta, że w zw iązku 
z pozyskaniem  now ego sam ochodu 
ratow niczo-gaśniczego m oże prze
kazać używany do  tej pory pojazd 
boguszyńskim  ochotnikom . W śród 
zastrzeżeń co do  tego pom ysłu p o 
jawił się m.in. zarzut, że wspomniane 
auto - GCBA Jelcz - wyprodukowane 
zo s ta ło  w 1989 roku. Po  dyskusji 
w nieformalnym głosowaniu za prze
jęciem  w ozu opow iedziało się tylko 
czterech radnych: Z ofia K ędziora, 
Marek Mroziński, Jacek Nyczke i M i
rosław  Ratajczak. Kiedy wydawało 
się już, że tem at zosta ł zakończony, 
decyzja negatyw na podjęta, doszło 
do  kolejnej debaty. Po dodatkow ej 
analiz ie  i te le fo n ach , żeby za s ię 
gnąć więcej in form acji, w iększość 
rady dała  przyzwolenie na  przejęcie 
sam ochodu. - Skoro je s t za darm o, 
utrzym anie będzie kosztow ało m oże 
2 tys. z ł rocznie, przegląd też nie je s t 
taki drogi, niech m ają! - mówili radni.

(akf)

ZOFIA KĘDZIORA
radna

To nie jest słomiany 
zapał. To są chłopa
cy, którzy „czują” ten 
tem at. To są strażacy 
z krwi i kości. I m ają  
wsparcie ze strony 
starszych strażaków.

EIZBIETA MNICH
skarbniczka gminy

Pamiętam czasy, jak 
u nas był stary sprzęt.
I żeśmy byli szczęśli
w i, żeby go ktoś wziął 
za darmo. Bo on jest 
dobry. Swoje żeśmy
wydali i teraz weźmiemy, za przeproszeniem, 
klunkier? To jest stary samochód. 2 8  lat.
No, młody nie jest.
Jeżeli jest zapał, ja nie jestem przeciwna. 
Tylko jestem za tym, żeby była umowa na 
piśmie (z właścicielem garażu, w którym  
miałby stać samochód - przyp. red.) tak jak  
ma OSP Klęka z „Phytopharmem”.

JULIAN JANICKI
radny

Zbroić ich, ale nie 
w  sprzęt, co ma pra
wie 3 0  lat!

MIROSŁAW 
RATAJCZAK
radny

To nie jest „wyje- 
chany” samochód.
Jest w  pełni sprawny 
i może nawet brać 
udział w  akcji. Daro
wanem u koniowi się w  zęby nie zagląda.

To nie Je st 
sfom iany 
za p a t

WALDEMAR
TOMASZEWSKI
przewodniczący rady

Nie blokujmy im tego. 
Bo powiedzą, że jeste
śmy hamulcowymi.

U

Rozmowa z MIŁOSZEM FIDERKIEM, jednym  ze strażaków zaangażowanych w reaktywowanie jednostki OSP w Boguszynie

Jak coś sio dzieje, 
ludzie też chcą działać
■ Skąd wziął się pomysł, żeby pozyskać 
samochód dla OSP w Boguszynie?
D użo do powiedzenia miało tu młode poko
lenie. Spotykam y się już od jakiegoś czasu 
z chłopakami, mamy wydzierżawioną remizę 
i zawsze naszym m arzeniem  było przywró
cenie jednostki. Tak, by wyjeżdżała na  akcje 
bojowe.
Jakiś czas tem u mój brat znalazł ogłoszenie, 
że O SP  G łuszyna chce oddać swój sam o
chód innej jednostce. W ymaga tylko małego 
rem ontu. Jedyny w arunek był taki, że au to  
będzie nadal jeździło  w podziale bojowym. 
Głuszyna m iała dużo telefonów - m.in. z m u
zeów, które chciały, by tam  trafił sam ochód. 
Dzwoniły też różne podejrzane osoby, które 
chciały go w ziąć za  d a rm o  i gdzieś dalej 
sprzedać lub zezlom ow ać. Spotkaliśmy się 
z nimi i porozm aw ialiśm y o naszych p la 
nach. Pod uwagę były brane trzy jednostki. 
O statecznie zdecydowali, że sam ochód trafi 
do  nas.
■ Radni podnosili kwestie formalne - gdzie 
samochód będzie garażowany, czy macie 
umowę z właścicielem...
W  tej chwili garaż dzierżawimy, nieodpłatnie, 
od właściciela prywatnej firmy. Bardzo mu za 
to dziękujemy. Umowę m am y do 2020 roku. 
Myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby ją  
przedłużyć. Może w przyszłości gmina wykupi 
ten garaż, żeby to  była gm inna własność.
■ Samochód zmieści się w tym garażu? 
Jest dosyć duży. Baliśmy się, czy się zmieści 
w naszą bramę, ale po pom iarach wiemy już, 
że będzie jeszcze prześwit ok. 20 cm, więc ze 
spokojem. Jeszcze będziem y mieli miejsce 
socjalne, żeby się spotkać. Rozbudowujemy 
je, chcemy wybudować łazienkę i aneks ku
chenny oraz pomieszczenie na dokumenty. 
Pom aga nam  firma „Wesołek”. Dajemy sobie 
rok na te wszystkie przygotowania, żebyśmy 
się stali jednostką wyjazdową, która będzie 
pom agała O SP Klęka i O SP  Nowe M iasto.
■ Wśród wątpliwości, które pojawiły się 
w nowomiejskiej radzie, byty głosy, że 
jeszcze niedawno gmina sama pozbywała 
się samochodów, i to wcale nie tak „wie
kowych", jak ten, o który zabiegacie. Ten 
ma prawie 30 lat. Nie obawiacie się, że za 
chwilę utkniecie gdzieś na drodze? Na ile 
ten samochód jest sprawny?
Nie kupujem y go, tylko przejmujemy za da r
mo. Po drugie, jeśli ci chłopacy nie chcą go 
oddać do  m uzeum  ani zezłom ow ać, tylko

chcą, żeby nadal jeździł, uczestniczył w ak
cjach, w arto im zaufać. W idocznie wiedzą, 
że ten sam ochód jest sprawny i jest w stanie 
coś z siebie dać.
■ Czy działalność jednostki została zawie
szona, czy cały czas, przynajmniej formal
nie, była prowadzona?
Jednostka O SP Boguszyn cały czas istnieje. 
W  tym roku mamy 85-lecie. Z powodu braku 
auta byliśmy jednostką typu „M ” (posiadającą 
motopom pę). Moglibyśmy być dysponowani 
w jakichś szczególnych przypadkach przez 
Państwową Straż Pożarną. Teraz, kiedy pozy
skamy sam ochód, zostaniemy przekształceni 
w jednostkę typu „S”. Chcem y też założyć 
stow arzyszenie , być w pisanym i do  KRS, 
żeby sprawniej funkcjonować i m óc łatwiej 
pozyskiwać pieniądze od sponsorów.
■ W roku jubileuszowym udało się więc 
poczynić kroki, żeby jednostka „odżyła”. 
Dokładnie.
■ To jest dla was, strażaków, takie ważne, 
żeby mieć samochód?
O SP Boguszyn była kiedyś wyjazdową jed 
nostką. Teraz zostały  tylko Klęka i Nowe 
M iasto. To trochę absurd , bo w sąsiednich 
gm inach np. w Krzykosach jest 6 jednostek 
i 6 samochodów. W iadomo, że są  te jednostki 
częściej wyjeżdżające na akcje, czyli Krzykosy 
i Pięczkowo, ale te m niejsze miejscowości 
też m ają au ta  i w razie czego możliwość p o 
m agania innym ludziom. Lepiej jest w kilku 
wioskach mieć po  jednym  sam ochodzie niż 
w dwóch - po dwa, tak jak  u nas. W  Nowym 
Mieście są  dwa, a w Klęce - nawet trzy.
■ Dlaczego?
Nawet jak  coś się dzieje, syrena zawyje, czy 
to  w Nowym M ieście, czy w Klęce, ciężko 
jes t uzbierać dw a zastępy, żeby wyjechać 
ca łą  obstaw ą, w 12 osób  (jeśli są  dw a sa
mochody). Jak  m ają tyle, to  fajnie. Ale my 
też chcielibyśmy w spom óc gminę, żeby była 
bardziej bezpieczna. O biecuję, że wójt się 
na nas nie zawiedzie. N a pew no będziemy 
z chłopakami chcieli sprostać oczekiwaniom 
i założeniom  - żeby w pełni się wyszkolić, ze
brać podstawowy sprzęt. Ze względu na wóz, 
jaki pozyskujemy, będziemy jednostką typowo 
pożarniczą, zw iązaną bardziej z gaszeniem  
pożarów  niż jeżdżeniem  do  wypadków. Sa
m ochód jest ciężki, ze zbiornikiem na ponad 
6 tys. litrów wody.
■ Pozyskanie samochodu wiąże się z ko
lejnymi wyzwaniami?

Tak, m usim y się w pełni wyszkolić. Pięciu 
z nas m a teraz szkolenia. J a  należałem  do 
O S P  Klęka, więc tam  odbyłem  stosow ne 
kursy. Czterech chłopaków chodzi w Jarocinie 
do technikum  m echanicznego z przysposo
bieniem strażackim. Szkolenia podstawowe 
mają, ale to nie wystarczy. Rozmawialiśmy 
z kom endantem  powiatowym, który dał nam  
zielone światło’, jeśli chodzi o dalsze szkolenia 
i będziemy na nie wysyłać druhów  od nas. 
M am y nadzieję, że teraz, jak  będziemy mieć 
sam ochód, będzie też więcej chętnych, żeby 
do straży przystąpić. Jak  ludzie widzą, że coś 
się dzieje, też są chętni, żeby działać. W  tej 
chwili działam y jako grupa pasjonatów . D o 
tej pory spotykaliśmy się, żeby przygotować 
się do  zawodów, rozm awialiśmy o tym, jak 
działać.
■ Mówi się o tym, że jesteście naprawdę 
bardzo zaangażowani, że to nie jest tyl
ko pomysł na chwilę, słomiany zapat. Ile 
macie lat?
C zterech chłopaków kończących technikum  
m a po 20 lat, ja  - 25.
■ Wiadomo, że ważne jest też doświad
czenie. Współpracujecie w jakiś sposób 
ze strażakami, którzy do tej pory działali 
w boguszyńskiej jednostce?
Cały czas w spierają nas ci starsi druhow ie, 
m.in. nasz prezes, Zenon Wojciechowski i ci, 
którzy działali kiedyś, kiedy był poprzedni sa
m ochód. I cały czas m am y nadzieję, że teraz 
przyciągniem y jeszcze więcej osób. Myślę, 
że każdy chłopak, m ężczyzna kiedyś intere
sow ał się strażą, pożarnictw em . Będziemy 
potrzebow ać panów  w wieku ok. 30-35 lat 
z prawem jazdy kat. C. N a razie tylko ja  je 
m am  i mogę być kierowcą. A wymóg jest taki, 
żeby chociaż cztery osoby były przeszkolone 
na kierowców pojazdów  uprzywilejowanych.
■ Kiedy samochód dojedzie do Boguszyna? 
W ciągu najbliższych dni. O SP  G łuszyna 
spotka się najpierw na walnym zebraniu, by 
podjąć uchwałę o  przekazaniu pojazdu. To 
ju ż  jest tylko form alność.

Rozmawiata 
ANNA KOPRAS-FIJOŁEK

http://www.jarocinska.pl
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S t r a ż a c y  w  p e ł n i  z a s ł u ż y l i  n a  p o d z i ę k o w a n i a

Strażacy stanęli na wysokości zadania podczas 
usuwania skutków nawałnicy

I
1

Sio
s

Podziękowania i grawertony z rąk burmistrza 
D ariusza Strugały odebrali strażacy ochotnicy 
z gminy Jaraczewo. Podczas spotkania w świe
tlicy w G órze w łodarz gminy docenił druhów  
za zaangażow anie i trud włożony w usuwanie 
skutków nawałnicy, k tóra w  nocy z 11 na 12 
sierpnia dotknęła nasz teren.

„Wasza ofiarność, niezwykła sprawność i su
m ienność udow adniają, że w pełni zasługujecie 
na zaufanie, jakim obdarza was społeczeństwo” 
- czytamy na pamiątkowej tabliczce, którą z rąk 
burm istrza odebrali prezesi ochotniczych straży.

G m ina Jaraczewo ucierpiała najbardziej na 
naszym terenie podczas sierpniowej nawałnicy, 
a w usuw aniu skutków żywiołu pom agali nie 
tylko druhowie, ale także wojsko dysponujące 
ciężkim sprzętem. Strażacy włożyli wiele wysiłku, 
żeby możliwie najszybciej dotrzeć z pom ocą do 
potrzebujących, a akcja ratow ania dobytku bez 
ich zaangażow ania trwałaby znacznie dłużej.

(seb)

► NOWE MIASTO

Kronikarze OSP sio szkolili
D ruhow ie z O S P  W olica K ozia - 

K rystyna i Jacek Nyczke wzięli udział 
w w arsztatach dla kronikarzy i kandyda
tów  na kronikarzy O chotniczych Straży 
Pożarnych.

O rg an iza to ram i szkolen ia , k tóre 
odbyło  się w Środow iskow ym  D om u 
S am opom ocy  w C zerm in ie , były z a 
rząd gminny O SP w Czerm inie i zarząd 
pow iatow y O SP w Pleszewie. Zajęcia

prowadzili członkowie Klubu Kronikarza 
O S P  W ojew ództw a W ielkopolskiego. 
N a w arsztaty przybyło 19 uczestników 
z województwa wielkopolskiego i łódz
kiego w tym para druhów  z O SP Wolica 
K ozia. - Takie szkolenia  m ają na celu 
podniesienie poziom u tw orzenia kronik 
strażackich i wymianę doświadczeń między 
autoram i - tłum aczą nasi ochotnicy.

Oprać, (akf)

O G Ł O S Z E N I A BIURO REKLAM* Angelika Wlodareiyk - tel. 509 082 772, Artur Antoak - tel 508 318 922
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g o t ó w k i ?
Zapraszamy po kredyt lub pożyczkę
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Oferta wielu banków 
i firm pożyczkowych

Wypłata gotówki nawet 
w dniu złożenia wniosku

Na realizację małych 
i dużych marzeń

rFiln e s
operator
bankowy

Fines Operator Bankowy JAROCIN
ul. Wrocławska 22, tel. 62  5 0 5 -2 5 -5 6 ,5 0 8  2 5 2  0 4 5

Fines S.A.
Rejonowy

i. z siedziba w Sopocie (81-842), ul. Józefa Wybickiego 13C, wpisana do Krajowego Rejestru Sadowego prowadzonego przez Sąd 
Gdańsk-Północ pod numerem KRS 0000416708, NIP 585-141-25-21, o kapitale zakładowym w wysokości 500.000 zł, opłaconym 

|w pełni, działa poprzez swoich Autoryzowanych Partnerów jako pośrednik kredytowy banków; Alior Bank SA, Getin Noble Bank SA, Nest Bank 
SA, Plus Bank SA, TF Bank AB, Ferratum Bank p.l.c, BZ WBK SA, Deutsche Bank Polska SA, ING Bank Śląski SA, Raiffeisen Bank Polska SA oraz 
firm pożyczkowych Aasa Polska SA, Axce$s Financial Poiand Sp. z o.o., Eurołoan Consumer Finance Sp. z o.o„ InCredit Sp. z o.a, NetCredit Sp. z o.o., 
IPF Polska Sp. zo.o.. Optima Sp z o.o„ Provident Polska SA, SuperGrosz Sp. zo.a, TAKT0 Finanse Sp. z ao., SMS Kredjył Sp. z o.a, Vivus Finance Spc zo.a, 
Zaplo Sp. z ao., Rapida Sp. z aa, CreditStar Sp.z ao., Fundusz Mikro Sp. z o.o. oraz Pragma Faktoring SA W zakresie umów ze współpracującymi 
bankami! firmami pozyczkowyfhi Fines S.A. jest umocowany do; przedstawiania oferty kredytowej/pozyakowej; przetwarzania danych, informacji
i dokumentów dotyczących osób ubiegających się o ki 
przypadkach) podpisywania umów kredytu/nożyczki i/lub w, 
nia przyczyn braku spłaty kredytu/pozyaki, Stan na dzień 20.11.2

oraz przekazywania im informacji i dokumentów kredytowych; (w niektórych 
cwoly kredytu/pożydo na podstawie otrzymanych pełnomocnictw; wyjaśnia

li/ r.
itatywny dla kredytów gotówkowych i konsolidacyjnych: Całkowita kwota kredytu (bez kredytowanych kosztów); 
at: 77, oprocentowanie nominalne stałe [zmienne]; 8,85 %, opłata przygotowawcza: 9 844,64 zł, koszt ubezpieczenia kredytu:

kosztów): 4061,77 zJ.liczba rat: 
zenia kredytu 0 zł, łączna kwota

miesięcznych opłat administracyjnych: 0 zł, łączna kwota odsetek: 654,97 zł, RRS0: 108,79 %, rata miesięczna (stała, z uwzględnieniem 
opłaty administracyjnej): 346,95 zł, całkowity koszt: 3571,20 zł, całkowita kwota do zapłaty: 7632,97 zł. Ostateczne warunki kredytowania zależą 
od oceny azdolnosci kredytowej Klienta, dały wypłaty kredytu/pożyczki oraz daty płatności pierwszej raty. Informacja handlowa wg stanu na 
dzień 20.11.2017 r.

O IH N U b Op. L O.U.
Al. N iepod ległośc i 30 (p lac GS), Jarocin 

te l. 62/505 30 90 lub 697 915 073

Drewno dębowe do ciecia I  
Wielopita - paczka 1,4 mp

T3§-zl. 10O z! I 
TRAK - paczka 1,4 mp

T55-il 120 zł I 
DUŻA WIEPOPIŁA i 

~22©~zt 170 zł |
W ofercie posiadamy drewno 

pocięte pakowane w bigbag-ach 
/różne długości i grubości, 

drewno kominkowe, trociny

R A I  M M
s y l w e s t r o w y

ui Kotlinie
Rezerwacja pod nr tel.

668 559 443 
62 740 54 72

CENA
150 zł
od osoby

Zabawa z zespołem 
muzycznym

Z A P R A S Z A M Y  0(1 (JCdl.
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► WARSZAWA NACISKAŁA NA LOKALNYCH DZIAŁACZY

Ja ro c iń s k i P iS  w y rzu c a  członków  przed  w yboram i
2  Przed wyborami w jarocińskim kole PiS-u z partii wyrzucono wszystkich działaczy z Żerkowa, w tym byłego kandydata na burmistrza. 
Lokalne władze partii tłumaczą, że były „naciski’1 z Warszawy. Skreśleni działacze zapowiadają odwołanie.

Działacze jarocińskiego koła PiS-u podczas ostatniego wyjazdu do Warszawy

W  poprzedni poniedziałek w kole 
PiS Ja ro c in  o d by ło  się zeb ran ie , 
w trakcie którego członkowie partii 
dokonali wyboru władz na kolejną ka
dencję. -U  nas to w zasadzieform alność 
- mówiła jeszcze przed posiedzeniem 
Lidia Czechak, radna i liderka partii 
w Jarocinie.

Tymczasem dwa tygodnie wcze
śniej Zarząd Okręgowy partii wyrzucił 
z jej szeregów wszystkich członków 
żerkowskiego nieformalnego koła i jed
nego z Jarocina. Jest wśród nich To
masz Gogułski, były kandydat PiS-u na 
burm istrza Żerkowa.

Jak wylicza ten ostatni, w ten spo
sób komitet terenowy PiS-u zmniej
szył się o dobre 30 procent. Dlaczego 
dokonano  w ykluczenia? Sekretarz 
okręgu Błażej Wojtyła nie odpow ie
dział na pytania Gazety. - Wyciągał 
nasze wewnętrzne, partyjne ustalenia 
na zewnątrz, dlatego zarząd uznał, że 
w ten sposób szkodzi p a rtii - mówi 
krótko jeden z jarocińskich działaczy. 
O  sprawie zrobiło się głośno w ponie
działek, kiedy o decyzji okręgu napisał 
portal jarocinska.pl.

Gogułski tłumaczy, że ani on, ani 
jego koledzy do tej pory nie otrzymali 
inform acji o  decyzji w ładz okręgo
wych. Jeśli się tak  stanie, działacz 
zam ie rza  się odw oływ ać. „W idząc 
niekorzystne dla społeczeństwa zm ia

ny kadrow e - chociażby w pow iecie  
- ostatnia lawina skarg - składaliśm y 
i ponawialiśm y, ja ko  koło P iS w  Żer
kowie, w nioski oparte o statut. S ta tu t 
przewiduje obowiązki członka, z  których 
wzorowo ja  i koło Żerków  się wywiązy
waliśmy, i prawa, z których chcieliśm y 
bezskutecznie skorzystać. Jakich praw  
zam ierza P iS przestrzegać, skoro nie 
przestrzega przez siebie spisanego sta 
tu tu ? ” - napisał w ośw iadczeniu dla 
portalujarocinska.pl Tomasz Gogul- 
ski. „W P iS Jarocin są ludzie, co do 
których toczą się postępowania CBA 
i prokuratur, a także z wieloletnim i za
ległościami w składkach, którzy powinni

być co najm niej zawieszeni, a dziś będą 
wybierać siebie do zarządu. N ie znam  
żadnej okoliczności działania przeze  
m nie na szkodę PiS, a co więcej, to ja  
byłem  w tym  m arazm ie najaktywniej
szym  członkiem . ”

W kręgach lokalnej polityki słychać, 
że część odwołanych działaczy partii 
zapłaciła w ten sposób za zbyt mocne 
zbliżenie z Ziemią Jarocińską. Ale nie 
tylko. - O tym, co było ustalane, o czym 
rozmawialiśmy w naszym gronie, dwie 
godziny p o  spotkaniu m oiiw  byb prze
czytać na forum  portalu jarocinska.pl
- tłum aczy szeregowy członek partii.
- To denerwowało.

Janusz Krawiec dziwi się, że de
cyzja o usunięciu z partii nie dotarła 
jeszcze do samych zainteresowanych. 
Sprawa, jak precyzuje, dotyczy 4 osób. 
D laczego skreślono je  z listy? - Co 
do patia  Gogulskiego i innej członkini, 
bardzo mocno na to naciskała Warsza
wa z tej racji, że oboje słali na Nowo
grodzką (siedziba PiS - przyp. red.) 
ju ż  od jakiegoś czasu, wiele pretensji, 
stąd presja, żeby to zakończyć - mówi 
przewodniczący Krawiec. - N igdyprze
ciwko Tomkowi „nie knulem ", ja k  on 
sugeruje. Pan Tomek przedstawiał m i te 
pism a, które trafiały na Nowogrodzką, 
prosiłem , by nie robił tego w ten sposób. 
A le on wciąż podnosił, że oni nie są  
beneficjantam i tej dobrej zmiany.

Tym czasem  były dzia łacz  p a r 
tii mówi wprost o  polityce ja r o c iń 
skich misiewiczów”, między innymi 
w kontekście polityki za trudn ien ia  
w lokalnych organach - między in
nymi w Pow iatow ym  C entrum  Po
m ocy R odzinie (kierow nikiem  jest 
tam  d zia łacz  P iS -u  Patryk Kulka, 
który wygrał konkurs - przyp. red.). 
Z  kolei Krawiec przypom ina, że n a 
wet jeśli ktoś byl „proponow any na 
stanow iska w określonych insty tu 
cjach”, to  m usiał spełniać wymogi 
dotyczące między innymi wyższego 
wykształcenia. - W przypadku choćby 
wspomnianego PCPR-u dochodzą jesz

cze specjalistyczne kwalifikacje, czego 
chociażby pan Tomasz nie posiadał - 
wyjaśnia Krawiec. Czy to  dobrze, że 
PiS w yrzuca przed w yboram i tych, 
którzy krytykują partię? - Krytyka m e
rytoryczna je s t potrzebna i oczekiwana, 
ale tutaj dochodziło ju ż  do ekscesów, 
które z  krytyką nie m iały nic wspólnego
- podsum ow uje przewodniczący.

Poniedziałkowe zebranie wyborcze 
PiS, jak poinformował przewodniczą
cy, było zam knięte dla mediów. N a 
spotkaniu pojawił się Tomasz Gogul- 
ski, jeden z wykluczonych działaczy.
- N ie było m nie na liście do głosowania. 
Kiedy zapytałem, dlaczego, to wówczas 
wręczono m i decyzję władz okręgowych. 
Tymczasem zgodnie ze statutem powinie
nem m ieć prawo do odwołania - mówi 
Gogułski. Ostatecznie uprawnienia do 
wzięcia udziału w wyborach nowych 
władz miało 18 osób. Z  kandydowa
nia w ostatnim  momencie zrezygno
wał Paweł Kołek (w przeszłości radny 
i kandydat na wójta Jaraczewa. Obec
nie członek rady nadzorczej PW iK 
w Jarocinie). D o władz partii weszli 
w ięc wszyscy kandydujący - L idia 
Czechak, Janusz  Krawiec i Henryk 
Jam rozik. Nowymi członkami zostali 
Patryk Kulka (szef PC PR  w J arocinie) 
i W aldemar Wojtkowiak.

BARTEK NAWROCKI 
b.nawrocki@jarocinska.pl

12 GŁOSOWAŁO NA DOTYCHCZASOWEGO PRZEWODNICZĄCEGO

Jarocińska Platforma Obywatelska 
wybrała nowe władze

Po wyborach w jarocińskich strukturach 
PO  - przewodniczącym powiatowym zostaje 
Andrzej Dworzyński, a  strukturami miejskimi 
będzie kierował nadal Leszek Mazurek. Jakie 
plany na przyszłoroczne wybory sam orzą
dowe? - Rozm awiam y na tem at koalicji, ale 
nie m am y jeszcze kandydata na burm istrza  
- mówi nowy Stary przewodniczący.

Platforma Obywatelska od kilku tygodni 
przeprowadza wybory wewnętrzne w regio
nie. Praktycznie nowe władze w ybrano we 
wszystkich m iastach powiatowych. PO, jak 
wynika z danych organizacji, m a na naszym 
terenie 48 zdeklarow anych członków. N a 
zebranie wyborcze w Jarocin ie  przybyło 
jedynie 21 sympatyków największej partii 
opozycyjnej. M andat do  w yboru nowych 
władz mieli jednak  tylko ci, którzy na bie
żąco regulują składki. O kazało się, że na 
przewodniczącego koła Jarocin i szefa struk
tu r powiatowych może głosować 12 osób. 
Zebraniu sprawozdawczo-wyborczemu to 
warzyszyła prawdziwa urna do głosowania, 
czego nie było w przeszłości.

Jednogłośnie swoje dotychczasowe funk
cje zachow ali A ndrzej D w orzyński (były 
radny powiatowy i dyrektor szkoły w Wil
kowy!) i Leszek M azurek (były radny, obec
nie prezes spółki szpitalnej). - Jeżeli chodzi 
o szefa regionu, głosowaliśmy na pana posła  
Rafała Gnipiiiskiego - mówi Leszek Mazurek. 
Pytany o plany na przyszłoroczne wybory 
sam orządow e dodaje: - Rozm awiamy w tym  
kontekście z w szystkim i partiam i, które dzia
łają lub m ają struktury na naszym  terenie. 
Trwają rozważania, czy będziem y robić, ja k  
w przeszłości, wspólną listę, czy np. do powiatu 
pójdziem y osobno. O szczegółach to naprawdę

je s t za wcześnie, żeby rozmawiać.
Czy przy obecnych w arunkach  po li

tycznych, kiedy PO  jest w mocnej opozycji 
do PiS-u, w ogóle jest możliwa w spółpraca 
w trakcie przyszłorocznych wyborów sam o
rządowych? Warto przypomnieć, że członko
wie lokalnego PiS-u występują w powiatowej 
koalicji jako Porozum ienie Sam orządowe, 
- N ie chcę za daleko wybiegać w tej sferze. 
M yślimy o przedłużeniu tej koalicji, która te
raz w sam orządzie powiatowym  je s t - mówi 
M azurek. - Na pytanie, czy będziem y m ieli 
swojego kandydata na burm istrza Jarocina, 
to trudno m i odpowiedzieć. Jest naprawdę 
za wcześnie. N ie w iem y jeszcze, czy struktury  
na poziom ie województwa zobowiążą nas do 
wystawienia swojego pretendenta. W sobotę 
jedziem y z Andrzejem  D worzyńskim  na radę 
Regionu, niewykluczone, że dowiem y się w tej 
m ierze czegoś więcej.

(nba)

N o w e  s t r u k t u r y  PO
Przewodniczący: Andrzej Dworzyński

Członkowie Rady PO w powiecie:
► Stanisław Martuzalski
► Grzegorz Andraszak
► Benedykt Wróbel
► Sebastian Mazurek
► Mariusz Konik
► Andrzej Dworzyński
► Aldona Kostro
► Przemysław Majchrzak
► Maciej Łączny

Delegat: Leszek Mazurek

► ŻERKÓW

B u rm is trz : - Nie w yrw a łe m  radnej kw ia tów
-Ja tti żadnej afery nie chcę robić- podkreśla 

radna. -Jako gospodyni, chciałam, żeby wszyscy 
byli zadowoleni, docenieni, nagrodzeni.

Na portalu www.jarocinska.pl jeden z inter
nautów napisał: „na otwarciu drogi w  Ludwinowie 
pewien dziadzia jj który zarabia 13tys. miesięcznie 
wyrywa i kradnie bukiet róż naszej radnej który 
dostała od swojego sołtysa i wręcza brygadziście 
z firm y budującej ową drogę. SK AN D AL!!!!!!” 

Co ma do powiedzenia burmistrz Żerkowa? 
- Najlepiej zapytać się mieszkańców i pani radnej, 

która przygotowa
ła tyle wiązanek, 

•ib że wystarczyło
*  i jeszczejed- 
'Ę&* na została. 

N ie  b y ło

wać sobie kwiatów - mówi Jacek Jędraszczyk. 
Czy wziął je jednak z rąk radnej? - To trzeba 
zobaczyć m ateriał filmowy, bo ja  nie pam iętam , 
od kogo wziąłem - odpow iada. - Jeszcze raz 
dziękuję mieszkańcom za gest, który byl bardzo 
m iły i sympatyczny. Kwiatów nie wyrywałem, ale 
je  otrzymałem. N ie wiem, od kogo!

C o m a do pow iedzenia radna? - Jejku, 
to nic takiego! Boże kochany, ja  nie wiem, kto 
to rozdmuchał. To nie je s t nic takiego - mówi 
Wioletta Rogozińska-Świątek. Zapewnia, że 
w żaden sposób nie czuje się urażona. - M yśmy* 
się umówili tak, że sołtysi dają kw iatki radnym. 
Skoro burmistrz uznał, że jest jeszcze jedna osoba, 
której należą się kwiatki, to ja  ten bukiet szybko 
m u podałam - dodaje.

Sołtysi złożyli się i kupili kwiaty. Radna 
dostała bukiet od sołtysa Ludwinowa, 

Jan a  Zdrojow ego. - Było 
tĘ J  zaplanowanych i.'

— bukietów, a  okaza
ło się, że potrzeb
nych je s t 13. Ja  

nawet nie wiem, 
czy burm istrz też . 

nie oddał kom uś 
swoich kwiatów, więc ja  
tu żadnej afery nie chcę 
robić - podkreśla Wio

letta Rogozińska-Świątek. 
Nie m a pretensji do burmistrza.
- Ja, ja ko  gospodyni, chciałam, 

żeby wszyscy byli zadowoleni, docenieni, 
nagrodzeni - dodaje. - Burm istrz podszedł 

i powiedział, że tutaj je s t jeszcze jeden pan - 
inspektor budowlany czy jakiś kierownik nadzoru 
- któremu się należą kwiaty, więc co - miałam  
się upierać i tak dalej? Chciałam, żeby wszystko 
ładnie wyszło.

(akf)

http://www.jarocinska.pl
mailto:b.nawrocki@jarocinska.pl
http://www.jarocinska.pl
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JAROCIN

Skonsultuj, jak ci mogą pomóc
Konsultacje w  związku z naborami wniosków 

o przyznanie pomocy unijnej w ramach poddziatania 
„Wsparcie na wdrażanie operacji w  ramach strategii 
rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” 
odbędą się w  Jarocińskim Funduszu Poręczeń Kre
dytowych w  Jarocinie (ul. Kościuszki 15B ).

Organizator - LGD Lider Zielonej Wielkopolski 
- kieruje zaproszenie do podm iotów mających  
miejsce zam ieszkania, siedzibę lub oddział na 
obszarach wiejskich.

Spotkania z konsultantami, które odbędą się 
w poniedziałek - 1 8  grudnia między 1 0 .0 0  a 1 4 .00 , 
będą miały charakter indywidualny. Informacji oraz 
doradztwa będą udzielali pracownicy Biura Lokalnej 
Grupy Działania Lider Zielonej Wielkopolski.

Zainteresowani udziałem w  konsultacjach nie 
muszą się wcześniej zgłaszać.

(ann)

W KONSULTACJACH MOGĄ WZIĄĆ UDZIAŁ 
. PODMIOTY MAJACE MIEJSCE ZAMIESZKANIA, 

SIEDZIBĘ LUB ODDZIAŁ NA OBSZARACH 
WIEJSKICH, A W SZCZEGÓLNOŚCI:
► osoby zainteresowane pozyskaniem dotacji na założenie 
firmy oraz przedsiębiorcy zainteresowani pozyskaniem 
dodatkowych środków na rozwój swojej firmy
► stowarzyszenia, instytucje publiczne oraz osoby 

zainteresowane dotacjami na realizację grantów - małych 
projektów infrastrukturalnych i tzw. „miękkich” dla 
społeczności lokalnych

► JAROCIN

M n i e j  p i e n i ę d z y  

n a  g r a n t y
O prawie 1 0 0  tysięcy złotych mniej będą miały 

na swoje działania w przyszłym roku organizacje 
pozarządowe i prowadzące działalność pożytku 
publicznego w  gminie Jarocin.

Burmistrz Jarocina ogłosił konkurs ofert. Do 
podziału jest ponad 1 ,2  miliona złotych w  trzech 
kategoriach: turystyka - kultura, sztuka, ochrona 
dóbr kultury i tradycji - upowszechnianie kultury 
fizycznej i sportu.

Między ogłoszonym właśnie konkursem granto
wym a poprzednim są dwie podstawowe różnice. 
Po pierwsze jest o około 1 0 0  tysięcy złotych mniej 
pieniędzy, po drugie - jest dodatkowa kategoria 
- turystyka, a w  niej takie działania jak organizacja 
rajdów pieszych i rowerowych. Na te przedsięwzięcia 
podmioty nie mają do podziału zbyt dużo środków, bo 
zaledwie 2 0  tys. zł. Mogą jednak skorzystać z innego 
działania i złożyć ofertę w  kategorii upowszechnianie 
kultury fizycznej i sportu, gdzie umieszczono też 
nowe zadanie: organizowanie przedsięwzięć popu
laryzujących aktywność fizyczną, m iędzy innymi 

■' biegi, spacery nordic walking, rekreacja - na które 
jest zarezerwowanych 1 0  tysięcy złotych.

O ponad 6 0  tysięcy złotych w  porównaniu do 
tego roku zwiększona została pula pieniędzy na 
sfinansowanie przedsięwzięć związanych z 1 0 0 . 
rocznicą wybuchu Powstania Wielkopolskiego i od
zyskania przez Polskę niepodległości.

Oferty można również składać w  konkursie ogło
szonym przez M iejsko-Gm inny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w  Jarocinie. Zgłaszać się mogą podmio
ty, które są zainteresowane prowadzeniem świetlic 
opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych, 
organizowaniem zajęć pozalekcyjnych z programem 
profilaktycznym dla dzieci i młodzieży, półkolonii 
w  czasie ferii zimowych oraz zajęć promujących 
zdrowy styl życia wśród seniorów.

W  najbliższym czasie burmistrz Jarocina ogłosi 
kolejne konkursy ofert na wsparcie realizacji zadań 
z zakresu edukacji pozaszkolnej i nauki, a także 
powierzenia realizacji zadań w zakresie sportu szkol
nego czy opieki nad bezpańskimi zwierzętami.

ANNA KONIECZNA

Terminy składania ofert na każde i zadań w poszczególnych 
kategoriach konkursu grantowego są różne. Dokładne 
informacje można znaleźć na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w Jarocinie - www jarocin.pl oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

P ila r k a  d la  je d n o s t k i .  
M e d a le  d la  z a s łu ż o n y c h
J  Ponad 80 osób uczestniczyło w spotkaniu świąteczno-noworocznym strażaków z gminy 
Żerków. Było ono także okazją do podsumowania mijającego roku.

- Chciałbym w szystkim  podziękow ać za 
pom oc podczas usuwania skutków  wichu
ry, która przeszła przez gm inę Jaraczewo 
i Żerków. Te pierw sze działania polegały na 
usuw aniu powalonych drzew z dróg. To się 
powiodło. Zawsze m ożna liczyć na ochotnicze 
straże pożarne. N ie zawiedliśm y się na was. 
Bardzo wam dziękuję za pom oc - mówił 
Teodor Grobelny, starosta  jarociński do 
druhów  zgrom adzonych w  sali wiejskiej 
w K om orzu Przybysławskim.

Po tradycyjnym podzieleniu się op ła t
kiem i życzeniach noworocznych podsu
mowano mijający rok. Gromkimi brawami

n ag rodzono  gwarowy w ystęp uczennic 
Szkoły Podstaw ow ej w K om orzu Przy
bysławskim.

Nie zabrakło też prezentów. D o jed 
nostki O SP w K om orzu Przybysławskim 
trafiła pilarka ufundow ana przez G ospo
darstw o Rolne Przybysław. Upominki od 
ochotników otrzymały występujące uczen
nice.

N a zorganizow anym  spotkaniu nikt 
nie w spom inał o konflikcie w szeregach 
ochotników  w gminie Żerków, o którym 
pisaliśmy w 49. num erze „G azety”.

(era)

razy interw eniow ały  
od stycznia do grudnia 
jednostki OSP z  gminy 

Żerków  . A

Najbardziej zasłużeni strażacy otrzymali odznaczenia

ILE RAZY WYJEŻDŻAŁY POSZCZEGÓLNE JEDNOSTKI
► 127 -OSPŻerków
1 54 -  OSP Ludwinów
► 45 -O SP Chrzan
'■ 36 -  OSP Korhorze Przybysławskie
► 32 -  OSP Dobieszczyzna
► 18 -  OSP Żerniki
► 12 -  OSP Szczonów

Jednostki OSP wyróżnione przez Zarząd Główny ZOSP 
RP w Warszawie za usuwanie skutków silnych wiatrów 
(sierpień 2017):
OSP Żerków - Medal Honorowy im. Bolesława Chomicza 
OSP Ludwinów - Srebrny Medal za Zastugi dla Pożarnictwa

Za zastugi dla pożarnictwa Zarząd Wojewódzki ZOSP RP 
w  Poznaniu odznaczył:
Złoty Medal za Zasługi dla Pożarnictwa:
Zbigniew Jercha -  OSP Komorze Przybysławskie 
Marek Kruszyński - OSP Komorze Przybysławskie 
Srebrny Medal za Zasługi dla Pożarnictwa:
Błażej Zawisła -  OSP Ludwinów 
Brązowy Medal za Zasługi dla Pożarnictwa:
Bartosz Gralczyk - OSP Żerniki 
Łukasz Marciniak -  OSP Ludwinów 
Piotr Pilarczyk -  OSP Żerniki
M ichał Surma - sekretarz gminy Żerków, członek Prezydium 
Zarządu Oddziału M-G ZOSP RP w  Żerkowie

Prezes OSP Komorze Andrzej Sziachetka 
odebrał pilarkę

\  JAROCIN

K t o  w  p r z y s z ły m  r o k u  

z a o p ie k u je  s io  s e n io r a m i?

O kontrowersyjnym 
rozstrzygnięciu ubiegłorocznego 

konkursu na świadczenie usług 
opiekuńczych pisaliśmy między 

innymi w 1. numerze „Gazety 
Jarocińskiej" z 3 stycznia 2017 r.

B urm istrz  Ja ro c in a  og łosił konkurs 
ofert na  świadczenie usług opiekuńczych 
oraz usług opiekuńczych specjalistycznych 
w 2 0 l8  roku.

Poprzedni konkurs i powierzenie tych 
zadań Jarocińskiem u Stowarzyszeniu Ini
cjatyw Społecznych „S enior” w zbudziło 
wiele kontrowersji i zostało oprotestow ane 
przez poprzedniego św iadczeniodawcę - 
Polski Czerwony Krzyż. Postępow anie w

tej sprawie nie zostało do tej pory rozstrzy
gnięte.

Kto będzie świadczył usługi opiekuńcze 
w  2018 roku, okaże się po 20 grudnia, bo do 
tego dn ia  zainteresow ane podm ioty m ogą 
zgłaszać swoje propozycje. Tak jarocińskie 
koło PCK, jak  i stowarzyszenie „Senior”, 
będą  się starać o przyznanie im praw a do 
prow adzenia tej działalności.

(ann)

500+ ĘW,TZ.--------- --
t e f ó i ń s k a S m

>  NOWE MIASTO

W y b r a l i  n o w e g o  s o ł t y s a
W  Dębnie odbyły się przedterm inowe wy

bory sołtysa. Sołtys M irosława Tomczak złożyła 
rezygnację z powodu stanu zdrowia. W  zebraniu 
wzięło udział 22 mieszkańców. Renata Durczak, 
członkini rady sołeckiej odczytała list od soltyski 
Mirosławy Tomczak. ,J)ziękuję wszystkim mieszkań
com za moje cztery kadencje, za owocną współpracę i 
zaufanie społeczne " - napisała m.in. w swoim liście 
rezygnująca sołtyska. Wyborcy zgłosili dwóch 
kandydatów. Andrzej Tomczak otrzymał 7 głosów. 
Sławomir Durczak (na zdjęciu drugi od lewej) 
-1 4  głosów. Nowy sołtys m a 44 lata, z wykształce
nia jest technikiem mechanikiem, prowadzi firmę 
handlow o-usługow ą, m a żonę Renatę i trójkę 
dzieci. Pierwsze zadania dla Sławomira Durczaka 
to zadbanie o  zapewnienie ogrzewania świetlicy 
wiejskiej i napraw a drogi w kierunku kościoła 
parafialnego w Dębnie. (akf)

http://www.jarocinska.pl
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WŁADYSŁAWA WOLSKA
I. 8 2  (W olica N ow a) 
STANISŁAWA KUŁTON 
I. 7 4  (Kurcew )
ZUZANNA GORCZYŃSKA

I  I. 7 8  (D ębno)

STANISŁAW FLORCZYK
I. 8 5  (G olina)
ROMAN KWAŚNIEWSKI
I. 4 0  (Jarocin) 
KRZYSZTOF LIBEREK
I. 7 6  (Jarocin)

JANINA KARCZ
I. 7 1  (Jarocin)
ZOFIA HEJNA 
I. 6 6  (Roszkówko) 
STANISŁAW KACZMAREK
I. 6 2  (C ielcza)

ANNA KUBIAK
I. 8 6  (Stęgosz)
JÓZEF MALINOWSKI
I. 6 1  (Jarocin) 
DAMIAN MAZUREK
I. 8 5  (W itaszyce)

JANINA RAŚ
I. 8 6  (G olina) 
MARIA HYBIAK
I. 6 2  (Osiek)

R o dz ino m  zm arłych  
sk ła d a m y  w yrazy współczucia

ZATRZYMAJ SIĘ

| W id z ia ł lu d z i p a ło w a n y c h  
[ po  p o g rz e b ie  k s ię d z a

I ]  Jarocin włączył się w obchody 36. rocznicy wprowadzenia stanu wojennego. 
W środowy wieczór odbyła się msza św., złożenie kwiatów i spektakl uliczny. 
Pamiętano także o 12 internowanych działaczach jarocińskiej „Solidarności”, 
w tym także o ciężko chorym Leszku Dąbrowskim - byłym przewodniczącym 
oddziału, który od pięciu miesięcy przebywa w szpitalu.

i

i

i

i

W  kazaniu ksiądz prałat Dariusz 
M atusiak, proboszcz parafii św. M ar
cina, przywołał słowa papieża Jana  
Pawła II i wspominał postać księdza 
Jerzego Popiełuszki. - Świat - zarów
no miniony, ja k  i nowoczesny - nie lubi 
gbsu  proroków. Jednych kamienowano, 
innych zrzucano do cystern, zsyłano do 
gułagów, więzień. Jana Pawła II, Bożego 
proroka nadziei i prawdy, rzecznika  
prawdziwej wolności 13 maja 1981 roku 
na placu św. Piotra dosięgły zbrodnicze 
kule. Ten zaś, który ośm ielił się bronić 
ludzkich praw  i zło  dobrem  zw ycię
żać, ksiądz Jerzy P opiełuszko zosta ł 
bestialsko zamordowany przez agentów  
służby bezpieczeństwa. Pytam: czy to 
była wolność? Przypom inam  sobie te 
chwile. Byłem wtedy w sem inarium , po  
drugim  roku, tu ż przed  obłóczynami. 
Sem inarium  we W łocławku je s t tak  
piękn ie usytuowane niedaleko Wisły. 
Do tej po ry słyszę helikoptery, które 
krążyły nad tam ą, gdzie zosta ł zrzu
cony. Byłem na jego pogrzebie. Jako  
młody kleryk pojechałem  do Warszawy 
razem  z m oim  księdzem  proboszczem , 
który był profesorem  w sem inarium . 
M oże kto ś z was też tam  był? M oże 
widział tych milicjantów, którzy ganiali

po pogrzebie uczestników  i bez żadnej 
przyczyny palow ali ich w małych ulicz
kach - w spom inał ksiądz M atusiak. 
Podkreślił, jak  ważny jest fakt, że we 
m szy św. b iorą udział m łodzi ludzie, 
którzy nie doświadczyli braku wol
ności. - M am  nadzieję, że to nie je s t 
przym us, ale dobrowolna decyzja, aby 
przyjść i w spom inać tych, którzy ży
cie oddali za Ojczyznę, za wolność, za 
„Solidarność”. Gdy popatrzym y na tę 
rzeczywistość, ja ką  m amy... Jak depcze 
się w artości... Jak depcze się to, co dla 
człowieka je s t najważniejszym  darem  
i zadaniem ... Jak się niszczy, wyśmiewa 
człowieka, który przyznaje się do Chry
stusa i potrafi publicznie wyznać swoją 
wiarę. N iech ewangeliczna cnota soli
darności, pojednania i przebaczenia żyje 
w naszych sercach, w polskich rodzinach 
i w całej naszej Ojczyźnie. Podziękujmy 
Panu Bogu za rządzących. Z a nasz 
rząd, który naprawdę niesie w sercu 
Boga, m a w sercu Boga - podkreślił 
kapłan. W  kazaniu proboszcz parafii 
św. M arcina trzykrotnie przyw ołał 
słowa biskupa W iesława M ehringa, 
ordynariusza włocławskiego. - „Gdy 
m iejsce wierzących zajm ują ludzie bez 
Boga, praw em  staje się egoizm i nie

nawiść. ” Kiedy spojrzym y na tę rzeczy
wistość, w której żyjemy, odpowiedzcie 
sobie na pytanie, czy tak niejest? Dokąd 
zm ierzam y? (...) Śpójrzcie na Europę. 
Zastanawiam  się, czy nie chcą zniszczyć 
tego, co w nas najpiękniejsze - wiary ?- 
pytał kapłan. Po ostatnich słowach 
w kościele rozległy się oklaski.

Po Eucharystii delegacje władz 
gminych, powiatowych i jarocińskie
go oddziału „Solidarności” złożyły 
w iązanki po d  obeliskiem znajdu ją
cym się na skwerze przy ul. kardynała 
Wyszyńskiego. O  tym, czym był stan  
wojenny i jakie były konsekwencjejego 
w prow adzenia  m ów iła S ław om ira 
Jaktzewska, przewodnicząca oddziału 
wielkopolskiej „Solidarności” w J a 
rocinie. W spom niała, że z naszego 
terenu internow anych było 12 osób 
m .in. S tan isław  Szym czak, S tan i
sław Kończalik i Leszek Dąbrowski. 
Podziękowała działaczom  za to, że 
dzięki ich wysiłkowi m ożem y się cie
szyć wolnością. U roczystości zwień
czyło przygotowane specjalnie na  tę 
okazję widowisko Ulicznego Teatru 
Ognia „Anthony Street”, działającego 
w parafii św. Antoniego Padewskiego 
w Jarocinie. (is)

N i e  w y s t a r c z y  n o s i ć  m e d a l i k

W  uroczystość Niepokalanego 
Poczęcia Najświętszej Marii Panny 
w  większości parafii odbyło się 
poświęcenie medalików dzieciom, 
które w  przyszłym roku przystą
pią do Pierwszej Komunii Świętej. 
- D zis ia j w ie lk ie  św ięto, w czasie  
którego p rzyp o m in a m y  sobie, że 
M ary ja  je s t  w olna od  wszelkiego  
grzechu, także pierworodnego. My, 
dopiero przez chrzest zostaliśmy od  
niego u w o ln ie n i - podkreślił ksiądz 
kanonik Rafał Sobieraj, proboszcz 
parafii Chrystusa Króla w Jarocinie. 
W  kazaniu kapłan opowiedział dzie
ciom o postaci św. Maksymiliana 
M arii Kolbego - od dzieciństwa  
poprzez Rycerstwo Niepokalanej 
aż do jego męczeńskiej śmierci 
w  obozie w  Oświęcimiu, a także 
o utworzeniu w  1 9 1 7  roku no
wego zgromadzenia - Rycerstwa 
Niepokalanej. - Co m oże być ta 

k im  znak iem , że ktoś odda je  s ię  
p o d  o p ie kę  M a tk i Bożej? M e da 
lik . N iek tó rzy  m a ją  z M a tką  Bożą 
Szkaplerzną, in n i z M a tką  Bożą  
Częstochowską a lbo  tzw. Cudowny 
M e d a lik  z M a ry ją  N iep oka la ną . 
A le  n ie  to je s t  na jw ażnie jsze . N ie  
w ystarczy też p ośw ię c ić  m e d a lik  
i  w łożyć go do szuflady. Trzeba go  
p rze d e  w szys tk im  nosić, a le  po  
to, żeby p rzyp o m in a ł n am  c iąg le  
o M ary i. I  o tym , żebyśm y tak  ja k  
ona b y li zawsze b lisko  Boga. Ten, 
k to  chce  na leżeć do M a tk i Bożej, 
pow in ien  też odm awiać codziennie  
ja k ą ś  m o d litw ę : „Z drow aś M a rio "  
lu b  „P o d  Twoją obronę". A lbo  tę, 
k tó rą  u ło ż y ł M a ks y m ilia n  M a ria  
Kolbe: „ 0  M a ry jo  bez g rzechu  p o 
częta, m ó d l się za nam i, któ rzy się  
do C ieb ie  u c ie ka m y" - tłumaczył 
kapłan.

(Is)

Ojciec Szpon został pochowany w Pakości
We wtorek 12 grudnia, w szpitalu 

w Inowrocławiu w wieku 71 lat zmarł oj
ciec Szymon Czesław Sulkowski. Zakonnik 
przez sześć lat pełnił posługę w Jarocinie, 
w parafii św. Antoniego Padewskiego.

Urodził się 7 czerwca 1946 roku w Wiel- 
kopoisce, w miejscowości Szetlewek, koło 
Konina. Po ukończeniu szkoły podstawowej, 
pracował w Miejskim Zarządzie Budynków 
Mieszkalnych w Nysie. Jednocześnie uzupeł
niał wykształcenie w zakresie szkoły średniej 
w szkole dla pracujących. Egzamin dojrza
łości zdał w 1976 roku. Potem wstąpił do 
Prowincji Wniebowzięcia Najświętszej Marii 
Panny Zakonu Braci Mniejszych - Franciszka
nów. W tym samym roku rozpoczął nowicjat 
w Osiecznej i przybrał imię zakonne Szymon.

Studia seminaryjne odbytw Katowicach- 
Panewnikach w latach akademickich 1978- 
84. Wieczystą profesję złożył w 1981 roku 
w kościele, a święcenia kapłańskie przyjął 
pięć lat później z rąk księdza biskupa Herber

ta Bednorza. Przez jeden rok byt wikariuszem 
parafialnym w Katowicach-Panewnikach, 
a następnie podjął pracę jako rekolekcjonista 
i misjonarz w Opolu. Kiedy 19 marca 1991 
roku została erygowana prowincja pw. św. 
Franciszka z Asyżu z siedzibą w Poznaniu, 
ojciec Szymon wstąpił do niej. Wkrótce został 
wybrany gwardianem i ekonomem we Wscho
wie (1991-1994) i wicemagistrem postulatu 
(1992-1993). Z zapałem oddawał się prac) 
misyjno-rekolekcyjnej podczas kolejnych 

■ pobytów w domach zakonnych w Jarocinie 
(1994-1997,2000-2003), Osiecznej (1997- 
2000) i Pakości (2003-2009). W czasie 
drugiego pobytu w jarocińskim klasztorze 
pełnił funkcję wikarego domu (2000-2003). 
Posługiwał też we Franciszkańskim Zakonie 
Świeckich w charakterze asystenta wspólnot 
w Lesznie i Ostrowie Wlkp. Od 2016 r. prze
bywał w Pakości, gdzie został też pochowany. 
Uroczystości pogrzebowe odbyły się w piątek 
15 grudnia. (is)

KOMPLEKSOWE

USŁUGI
POGRZEBOWE

JAN MARCINIAK
Jarocin, ul. M oniuszki 

te ł. (62) 747-18-20 
czynne od 8.00 do 17.00 

ca łodobowo tel. 604-242-489

OFERUJEMY NISKIE CENY 
GODNA I PROFESJONALNA OBSŁUGĘ

http://www.jarocinska.pl
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Gospodarze najczęściej na podium
Wyniki turnieju dla roczników 2006 i 2007 
Rocznik 2006
II. APR Jarocin (pomarańczowi)
III. APR Jarocin (niebiescy)
VI. Jarota Jarocin 
Rocznik 2007
II. Antonio Jarocin 
VI. APR Jarocin (niebiescy)
VIII. APR Jarocin (pomarańczowi)

Wyniki Turnieju Mikołajkowego 2017 
Rocznik 2004/2005
I. APR Jarocin (pomarańczowi)
II. LZS Cielcza (niebiescy)
III. APR Jarocin (niebiescy)
IWGKS Żerków
V. LZS Cielcza (biali)
Rocznik 2006/2007
I. APR Jarocin (pomarańczowi)
II. Antonio Jarocin
III. Jarota Jarocin
IV. APR Jarocin (niebiescy)
V. Grom Golina

Akademia Reissa z Jarocina 
najczęściej stawała na podium 
podczas ostatnich dwóch turniejów, 
ale też wystawiła najwięcej drużyn, 
bo aż cztery

Za nam i kolejne turnieje z cyklu Jarocin C up. Tym razem 
do rywalizacji stanęli zawodnicy urodzeni w 2006 i 2007 roku. 
W śród zespołów  ze starszego rocznika nasz teren reprezento
wały drużyny Akademii Piłkarskiej Reissa oraz Jaro ty  Jarocin.

N a słowa uznania  zasłużyły zespoły APR-u Jarocin, które 
zajęty d rugą i trzecią lokatę. M łodzi gracze JK S-u uplasowali

się na szóstym miejscu, a  najlepszym z zespołów w tej kategorii 
wiekowej została K ania Gostyń.

W śród chłopców o rok młodszych honor i podium  dla Jaro 
cina uratowali zawodnicy A ntonio, którzy zajęli drugie miejsce. 
Nieco gorzej wypadły tym razem  zespoły gospodarzy, a więc 
akadem ii Reissa, które uplasow ały się na  szóstym  i ósm ym

miejscu. Tego dnia najlepszą form ą dysponowali młodzi piłkarze 
reprezentujący barwy Olimpii Koło.

W  weekend (16 i 17 grudnia) odbędą się ostatnie turnieje 
Jarocin Cup. W  sobotę zagrają drużyny z rocznika 2004, na
tom iast w  niedzielę urodzeni w 2010 roku. S tart o  10.00 w hali 
Jarocin  Sport. (seb)

► HALOWA PIŁKA NOŻNA_______ ____________ _  _______________

Jarota druga, Dunaj najlepszy
Ja ro ta  Jarocin zajęła drugie 

miejsce w XVI M em oriale im. 
gen. Edw arda Pastuszka w Kali
szu. Nasz zespół był gorszy tylko 
od Polonii Kępno.

Podopieczni M arcina W oź
n iaka  bez p rob lem u poradzili 
sobie w fazie grupow ej z Z ie
lonymi Koźminek (5:0), KS-em 
O patów ek (2:0) o raz  LKS-em 
G ołuchów  4:1.

Tak dobrze piłkarzom JKS-u 
nie poszło  w finale, w którym  
spotkali się ze swoimi pogrom 
cami i późniejszymi trium fato
ram i turnieju - Polonią Kępno.

Rywale szybko wyszli na prow a
dzenie 2:0, ale nasz zespół zdołał 
odrobić straty i doprow adzić do 
w yrów nania po strzałach  D a 
w ida Idzikowskiego i M iłosza 
Kowalskiego. O statecznie je d 
nak szalę zwycięstwa na  swoją 
stronę przechylili nasi rywale, 
wygrywając 4:2.

M im o przegranej w  finało
wym meczu, najlepszym piłka
rzem  turn ieju  zo sta ł M ateusz  
D unaj z Jaroty, który zdaniem  
oceniających zaprezentował naj
lepszą formę.

(seb)

KLASYFIKACJA TURNIEJU:
I. Polonia Kępno
II. Jarota Jarocin
III. Centra Ostrów Wlkp.
IV. LKS Gotuchów
V. Victoria Skarszew
VI. KS Opatówek
VII. Piast Kobylin
VIII. Zieloni Koźminek

Jarota: Sebastian Kmiecik, Damian 
Sierant, Mateusz Dunaj, Mitosz Ko
walski, Dawid Idzikowski, Szymon 
Grodzki, A lan Janow ski, M ikołaj 
M arc in iak, M arcin Szym kowiak, 
Jakub Szymkowiak

V
ń W W l J l m

sin
V  « \ •

j  i l i n j j l i j

Jarota nie zdołała obronić tytułu sprzed roku, ale i tak zaprezentowała się bardzo dobrze

TENIS STOŁOWY ____________________________________

W y w a lc z y ła  m eda l ze s ta rs z y m i
Brązowy medal zdobyła Zofia Ławnicka z UKS-u Komorzanki Komorze, która rywalizowała 

w  II Grand Prix Południowej Wielkopolski w  Gizałkach. Tenisistka stołowa UKS-u Komorzanki 
Komorze zajęta najwyższe miejsce spośród wszystkich startujących z naszego klubu, a do tego 
rywalizowała ze starszymi od siebie zaw odnikam i.

Paweł Idziaszek, Filip Urbaniak i Martyna Lisiecka am bitnie walczyli we wszystkich pojedyn
kach, ale uplasowali się poza podium.

(seb)

O d e b ra ła  s p o r to w e  
s ty p e n d iu m  n a  N a ro d o w y m

Aleksandra Styś z Jarocina zosta
ła  stypendystką IX edycji Sportowej 
Akademii Veolia. N asza lekkoatletka, 
rep rezen tu jąca  na  co dzień  Juvenię 
Puszczykowo, znalazła się w gronie 21 
m łodych i utalentow anych spor
towców, którzy otrzymali po
w ołania do kadry Veolii.

Program wsparcia mło
dych i u ta len to w an y ch  
sportow ców  sk łada  się 
z dw óch etapów : cyklu 
szkoleń i w arsztatów , 
m ających p rzy g o to 
w ać u c z e s tn ik ó w  
do  funkcjonow ania 
w św iecie m ediów  
i m ark e tin g u  o raz  
ro c z n e g o  s ty p e n 
dium.

G a la ,  p o d c z a s  
k tó re j n a sz a  re p re 
zentantka zosta ła  wy
ró ż n io n a , o d b y ta  się 
w czwartek 7 grudnia 
na  S tad ion ie  N a ro 
dowym w Warszawie.
Tegoroczna uroczy
stość różniła się od 
p o p rzedn ich  edycji.
G oście  wzięli udzia ł 
w cyklu spotkań z eks
pertam i ze św iata spor
tu, m.in. z trenerem  sia t
karskich m istrzów świata 
Stephanem Antigą i M ar

kiem K arpińskim , trenerem  piłkarek 
ręcznych, który poprow adził zajęcia 
integracyjne z nauki gry na bębnach.

(seb)

Aleksandra Styś 
wzięła udział 
w gali z trenerem 
Mateuszem 
Gościniakiem
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Cieszą sukcesy 
klubu i szko ły

Szkota Podstawowa w Komorzu 
Przybysławskim zajęta pierwsze miejsce 
w IV Otwartych Mistrzostwach Ziemi 
Żerkowskiej w Warcabach Klasycznych.

W  zaw odach  w ystartow ało  60 
zawodników nie tylko z gminy Żerków. 
M istrzostw a rozgrywano w katego
riach: żaków do  lat 8, orlików do lat 
10, młodzików do lat 13 oraz open 
- powyżej 13 lat z podziałem  na płeć.

Rywalizacja odbyta się systemem 
kołowym bądź szwajcarskim do 8 lub

9 rund. Za zwycięstwo każdy zawodnik 
otrzymywał 2 punkty, za remis 1 pkt., 
a  za porażkę 0 pkt. - Zawody stały na 
dobrym poziomie, ponieważ rywalizowali 
w nich aktualni m edaliści M istrzostw  
Polski w warcabach klasycznych- mówi 
Andrzej Ziaja, prezes UKS Komorzan- 
ka i główny organizator. - Cieszą sukcesy 
zawodników z klubu i szkoły z  Komorza 
- podkreśla. Tradycyjnie uczniowie ko- 
morskiej placówki zdeklasowali pozo
stałe szkoły. Oprać, (era)

► KLASYFIKACJA NAJLEPSZYCH WARCABISTÓW W POSZCZEGÓLNYCH KATEGORIACH WIEKOWYCH

Żaczki do la t 8:
I. Amelia Jankowska (SP Komorze)
II. Karina Kobylska (SP Dobieszczyzna)
III. Nikola Filipiak (SP Komorze)
Żacy do la t 8:
I. Kacper Rogowski (SP Komorze)
II. Alen Zalewski (NSP Ludwinów)
III. Nikodem Sarbinowski (SP Chrzan) 
O rliczki do la t 10:
I. Patrycja Tomczak (NSP Ludwinów)
II. Aleksandra Panczak (SP Komorze)
III. Amelia Przybylska (SP Żerków)

Orlicy do la t 10:
I. Bartosz Skiba (SP Komorze)
II. Maksymilian Hatas (NSP Ludwinów)
III. Jakub Szymański (SP Komorze) 
M lodziczki do la t 13:
I. Patrycja Wawrzyniak (SP Żerków)
II. Dominika Konieczna (SP Żerków)
III. Weronika Konieczna (SP Żerków) 
M łodzicy do la t 13:
I. Paweł Idziaszek (SP Komorze)
II. Aleksander Majewski (NSP Ludwinów)
III. Allan Jankowski (SP Komorze)

Kobiety, dziewczyny pow. 13 lat:
I. Angelika Jankowska
II. Romana Kaczmarz -  Kaczmarek
III. Kinga Filipiak
Mężczyźni, chłopcy pow. 13 lat: &
1. Hubert Jeleniewki Żi
II. Rafał Sarbinowski
III. Roman Gałązka

cr
2

Klasyfikacja drużynowa szkól: □
1. SP Komorze 1.075 pkt £
II. SP Żerków 677 pkt
III. NSP Ludwinów 610 pkt
IV. SP Dobieszczyzna 250 pkt
V SP Chrzan 80 pkt
VI. SSP Jarocin 70 pkt

Podziękowania dla sponsorów: Gmina Żerków, Bank Spółdzielczy we Wrześni oddział Żerków, Bank Spółdzielczy w Jarocinie, firm a Neorol, Magazyn Fabryczny, Fabryka 
Kotłów Malina, firm a Stara Szuflada, Glinka Art. z Żerkowa, Raf- Trans, RMJ Trans Logistic, MDM Trans Polska, Sport Center, W ald-Bruk z Żótkowa, sklep Borys, PHD 
Szóstek, Seapol biuro projektowe z Żerkowa, firm a WA-MA z Pyzdr, Pizzeria Familijna, ZAZ Promyk, firm a PIEK-POLz Żerkowa, GS Żerków, Firma Handlowo-Turystyczne 
Macieja Stachowiaka, firm a Auto-Dutkiewicz z Jarocina.

M ł o d z i  r u g b i ś c i  

w  p o l s k i e j  c z o ł ó w c e
i
a

Zaw odnik z Witaszyc 
wygrał krwawą walkę 
przy wsparciu kibiców

Trzy drużyny z naszego pow ia
tu (SP 4 Jarocin, SP Cielcza i SP 
Mieszków) wzięły udział w Ogólno
polskim Turnieju Finałowym Szkol
nej Ligi Rugby Tag. Najwięcej powo
dów do  radości m ogą mieć chłopcy

z „czw órki”, którzy  ryw alizow ali 
w śród rówieśników z IV klas i zajęli 
czwarte miejsce.

N ieco  gorzej p o sz ło  c h ło p 
com  z Cielczy walczących o zwy
cięstwo w kategorii klas V, którzy

zaję li p ią tą  lokatę . M ło d z i ru g 
biści z M ieszkow a ryw alizow ali 
jak o  sz ó s to k la s iśc i i u p la so w a 
li się na  ósm ym  (p rzedostatn im ) 
miejscu.

(seb)

Poobijany, ale zadow olony był 
K uba W ieczorek po wygranej walce 
podczas Slugfest 13 we Wrześni. Po
chodzący z Witaszyc zawodnik MM A 
pokonał w drugiej rundzie Przemysła
wa Barana z Ostrowa Mazowieckiego.

Zwycięstwo wcale nie przyszło 
łatwo, a  walka została  uznana przez 
n iek tórych  za  je d n ą  z na jbardzie j 
krwawych tego wieczoru. O baj z a 
wodnicy przyjęli na  siebie serię m oc
nych ciosów, ale lepiej z tego starcia

wyszedł nasz „wojownik”, który roz
kręcał się z upływem kolejnych minut. 
- Plan był taki, że pierw szą rundę wal
czymy w „stójce ”, w drugiej podkręcamy 
obroty i udało się - powiedział Kuba 
W ieczorek w rozm owie z serwisem 
mmarocks.pl.

Zawodnik z W itaszyc nie był we 
Wrześni sam. Przyjechała za  nim po
kaźna grupa ponad  150 osób, które 
głośno wspierały go z trybun.

(seb)Zespół z „czwórki" może uznać ogólnopolski finał za udany

Kuba Wieczorek tryskał humorem po walce w Slugfest 13
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Komorzanka: młodzik - Paweł Idziaszek (r. 2006), żacy - 
Magdalena Podlewska, Zofia Ławnicka, Jakub Szymański, 
Bartosz Skiba (wszyscy r. 2007)

Klasyfikacja najlepszych żaków:
I. Filip Szczepaniak (UKS Chrobry Gizałki) 20 pkt.
II. Miłosz Kołodziejski (UKS Impuls Zduny) 17
III. Jakub Szymański (UKS Komorzanka Komorze) 15
IV. Bartosz Skiba (UKS Komorzanka Komorze) 14

Klasyfikacja najlepszych kadetów:
I. Robert Paranowski (LKS Tajfun Ostrów Wlkp.) 40 pkt.
II. Krzysztof Szymlet (LZS Błyskawica Bożacin) 37
III. Kacper Usarek (UKS Koliber Uciechów) 35
IV. Paweł Idziaszek (UKS Komorzanka Komorze) 34

Zak Ja ku b  z m edalem
g ra n d  p r ix

Tenisiści stołowi UKS-u Kom o- 
rzanki K om orze dobrze będą  w spo
m inać II G ran d  Prix Południow ej 
W ielkopolski w Zdunach. Brązowy 
m edal w tych zaw odach w kategorii 
żaków zdobył Jakub Szymański, a tuż 
za podium  znaleźli się Bartosz Skiba

i Paweł Idziaszek. - Paweł wystartował 
w kategorii kadetów i rywalizował z  tjjgy 
lata starszymi zawodnikami. Natom iast 
M agda Podlewska i Zosia Ław nicka  
dzielnie walczyły w każdym  pojedynku  
- mówi Andrzej Ziaja, trener klubu.

(seb)
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■ Przed startem RockRunu 2017 
spytatem ekipę Biegaczy Jarocin, kto 
z nich zamierza wygrać. Powiedzieli, 
że oni nie, bo widzieli Krystiana, 
więc pewnie on. Mieli rację, 
(śmiech) Jak się spotykamy, to  żartu 
ją, że przyszedł koń zawodów i znów 
zajm ie pierwsze miejsce. C zasam i 
spotykam  się z takim  pozytywnym 
odbiorem wśród ludzi, którzy traktują 
mnie w roli faworyta.

co wtedy czujesz?
To bardzo mile. Czuję, że moja h a 
rówka jest tego warta, bo codziennie 
po szkole chodzę na treningi, zaci
skam zęby i daję z siebie wszystko. 
W tedy widzę sens, kiedy ludzie p a 
trzą na mnie i m ają św iadom ość, że 
m uszą się ze m ną liczyć, bo  mogę 
wygrać zawody.
■ Podczas RockRunu w 2016 popra
wiłeś swój czas o ponad 3 minuty 
w porównaniu z poprzednim rokiem!
Bytem napraw dę zaskoczony  tym 
wynikiem. N ie patrzyłem  n a  czas. 
Myślałem, że ludzie się zgrywają.
■ Jak wyglądają twoje treningi?
Wielu myśli, że to  wyłącznie bieganie, 
ale tak nie jest. Ćwiczę też na  siłowni, 
sali, od czasu  d o  czasu  zdarza  się 
basen. M am y też długie wybiegania 
np. po 20 kilometrów, siłę biegową 
tj. skipy i podbiegi, biegi interwałowe 
i pracę nad tem pem , czyli odcinki po 
bieżni, które musimy przebiec w o d 
powiednim czasie.
■ Żmudna praca.
Dokładnie. To nie jest takie proste, 

^ 'jak umilasz sobie czas podczas 
tej biegowej monotonii?
Z darza mi się biegać ze słuchawkami 
w uszach, ale nie zawsze. Kiedy jestem 
z trenerem , to  m uszę słyszeć, co do 
m nie mówi. Jeśli słucham  muzyki 
zam iast jego uwag, to później mi się 
obrywa, (śmiech)
■ Które dystanse lubisz najbardziej?
Wolę dłuższe na bieżni, ale w iado
mo, że atm osfera jest lepsza podczas 
biegów ulicznych, bo wtedy kibicuje 
więcej ludzi. N a stad ion ie  nie m a 
takiej popularności. Nie m a się co 
dziwić, bo  ciągłe bieganie w kółko 
może być nudne.
■ No właśnie, żeby chociaż płotki 
byty...
Dokładnie, (śmiech) Zawsze to jakieś 
urozmaicenie.
■ Na pierwsze zawody pojechałeś 
już kilka miesięcy po rozpoczęciu 
trenowania.
Pam iętam , że na szczeblu pow iato
wym zdobyłem medal, a w kolejnym 
etapie w Poznaniu  zauw ażyłem , że 
brakuje mi jeszcze trochę do  najlep- 
tsych . Jednak  z roku na rok n o to 
wałem coraz lepsze wyniki i w tym 
sezonie dogoniłem  czołówkę, zdo 
byw ając m istrzostw o W ielkopolski

I Krystian Zdrojewski ma za sobą świetny rok. Poprawił wszystkie rekordy życiowe, zdobył 
kilka medali i już snuje plany na przyszłość. Jak mówi, bieganie to nie jest łatwy chleb, 
jednak zaciska zęby i nie poddaje się.

W y g ra f d w a  R o ckR uny, 
z a c is k a  zę b y , a le  o  lin ie  
w  Ś w ię ta  d b a ł n ie  b e d z ie

Rozm owa z KRYSTIANEM ZDROJEWSKIM, m łodym  jarocińskim  biegaczem  i dw ukrotnym  zwycięzcą 
RockRunu na dystansie 10 km

Krystian Zdrojewski i Zuzanna Baraniak wygrali RockRun 2017 na dystansie 10 km

w biegu przełajowym w Żerkowie na
3.000 metrów.
■ Sukcesy w szkolnych biegach 
dały ci rozpoznawalność wśród ró
wieśników, a to co zrobiłeś podczas 
ostatnich dwóch edycji RockRunu, 
sprawiło, że zrobiło się o tobie gło
śno w całym Jarocinie i nie tylko. 
W  pierwszej edycji nie biegłem, bo 
nie byłem przygotowany. Kojarzyłem 
jednak zwycięzcę - Patryka Bzowego 
i chciałem  m u dorów nać, a  m oże 
naw et i pokonać.
■ Wygrana na 10 km w RockRunie 
2016 było twoim głównym celem 
na tamten sezon?

Nie. Startuję głównie na stadionie, 
ale uznałem  ten bieg za imprezę po
boczną  i po rozm ow ie z trenerem  
postanow iłem  spróbow ać. I udało  
się wygrać.
■ W tym roku na finiszu energia cię 
rozpierała. Pamiętam, że postano
wiłeś przeskoczyć linię mety.
M yślałem nad jakim ś akcentem, po 
którym byłbym zapam iętany przez 
wszystkich. Żastanawialiśm y się nad 
tym razem  z. Zuzią Baraniak, która 
była najszybsza na  10 km w śród ko
biet. Pomyślałem, że jak  będę pierw
szy, to wskoczę na metę i tak zrobiłem.
■ Biegacze mają to do siebie, że

zrzeszają się ostatnio w różne grupy. 
Jak to jest z tobą?
Trzymamy się razem z innymi zawod
nikami trenującymi pod okiem trene
ra  M ateusza G ościniaka z Jarocina 
i okolic. Tworzymy paczkę z O lą Styś, 
moim bratem Amadeuszem, Roksaną 
Jędraszak , Jakubem  M achońskim , 
Ju lią  Pawelczyk i innym i, których 
mógłbym długo wymieniać. Znaliśmy 
się wcześniej, ale poprzez klub spę
dzam y ze sobą jeszcze więcej czasu. 
■ Nie jesteś typem ponuraka. Pew
nie w takiej grupie nie brakuje żar
tów i zabawnych sytuacji. 
Pam iętam  szczególnie jedną, kiedy

byliśmy na zawodach w Toruniu. Ola 
Styś biegła na 1.500 metrów i po d ro 
dze zgubiła kolec. Ale biegła dalej 
i co najlepsze, zrobiła jeszcze rekord 
życiowy. To było niesamowite. M ie
liśmy później niezły ubaw. (śmiech)
■ Masz za sobą świetny rok: mistrzo
stwo Wielkopolski w biegu przeła
jowym w Żerkowie oraz 8. miejsce 
w Mistrzostwach Polski w Toruniu 
na 5 km. Który z nich jest dla ciebie 
ważniejszy?
Ten drugi. Wszystkie treningi ustawi
liśmy właśnie pod te zawody. Ćwiczy
łem też wytrzymałość, żebym dobrze 
przygotował organizm na ten dystans.
■ To był dla ciebie udany rok? 
Myślę, że tak. Poprawiłem wszystkie 
żydówki. Zrealizowałem swoje p la 
ny. Chciałem  się dostać na  m istrzo
stwa Polski i zająć chociaż miejsce 
w najlepszej dziesiątce. U dało się. Ale 
cieszę się też z innych biegów: zwycię
stwo w RockRunie, w M inim aratonie 
R om ana w C hrzanie i w I Biegu N ie
podległości w Jarocinie.
■ Są jeszcze rezerwy? Co mówi tre
ner o twoich predyspozycjach do 
biegania?
T ren e r z a  b a rd z o  n ie  z d ra d z a , 
(śmiech) Ale sądząc po naszych roz
mowach, uw ażam , że mogę jeszcze 
z siebie wykrzesać coś więcej.
■ Jaki masz plan na 2018 rok? 
Skupimy się na mistrzostwach Polski 
na 10 km na stadionie. Chciałbym  
zrobić wynik w granicach 32 m inut, 
więc trzeba by poprawić około półtorej 
minuty. Będę m usia ł m ocno  zac i
snąć zęby. Należę do młodzieżowców, 
więc nie m a mowy o opuszczan iu  
treningów.
■ Zbliżają się święta. Jako młody 
sportowiec będziesz dbał o linię przy 
stole wigilijnym?
Lubię podjeść, więc nie odmówię so
bie przyjemności. Ale ze spokojem. 
Wszystko wybiegam, (śmiech)

Rozmawia! SEBASTIAN MATYSZCZAK

Krystian
Zdrojewski

urodził się 9 
października 1998 
roku. Jest uczniem Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych 
nr 1 w Jarocinie w IV kla
sie Technikum Cyfrowych 
Procesów Graficznych. Od 
2014 roku jest zawodni
kiem Juvenii Puszczykowo. 
Po maturze chciałby trafić 
do WKS-u Śląsk Wrocław 
i dalej trenować bieganie.

cprezentanci Biegaczy Jarocin mogą uznać start w Poznaniu za udany

B i e g a c z  z  J a r o c i n a  
z a k o ń c z y !  r o k  
n a  s z c z y c ie

Jakub M usiał (na zdj. pierw
szy z prawej) nie miał sobie rów
nych podczas G rand Prix Biegów 
Przełajowych w Poznaniu. Repre
zentant Biegaczy Jarocin spisał 
się tak dobrze, że zwyciężył w ca
łym grand prix. - Nie spodziewałem 
się, że wygram cyld, chociaż poważ
nie podszedłem  do tej rywalizacji 
i byłem  w dobrej form ie. Wpływ 
na ostateczną klasyfikację m ógł 
m ieć trochę splot różnych zdarzeń. 
Rywal, który mógł m i zagrozić, nie 
wystartował w  jednym  z biegów,

a regulamin mówił jasno, że szansę 
na zwycięstwo w tym cyklu mogą 
m ieć wyłącznie ci, którzy wezmą 
udzia ł we w szystkich startach - 
mówi nasz zawodnik.

W  poznańsk ich  zaw odach 
grand prix wzięło udział więcej 
Jarociniaków, a wśród nich m.in. 
Grażyna Eliasz, Zuzanna Roszak, 
M ic h a ł G m erek  i M a r iu sz  
Kościelny z Biegaczy Jarocin.

Poznański trium f nie byl je 
dynym sukcesem Jakuba M u
siała w ostatnich dniach. W  [II

Biegu im. Bohaterów Powstania 
Wielkopolskiego we Wrześni za
wodnik jarocińskiej grupy zajął 
drugie miejsce na dystansie 10 
km. Jego kolega z grupy Krzysz
to f Antczak był dziesiąty.

To koniec sezonu dla jarociń
skich biegaczy zrzeszonych w tej 
grupie, choć kilka okolicznościo
wych startów jeszcze przed nimi. 
M iędzy innymi Bieg Powstania 
W ielkopolskiego w Poznaniu , 
który odbędzie się 27 grudnia.

(seb)

e

http://www.jarocinska.pl

